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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 
 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша Марковић, 
 пуномоћници оштећених Наташа Кандић и Марина Кљајић, 
 сви оптужени, и 
 браниоци адвокати: Бранкица Мајкић бранилац оптужених 

Деветака и Девчића, адв.Градимир Налић бранилац  
оптуженог Радојчића, адв.Војислав Вукотић бранилац 
опт.Крњајића, а на данашњем претресу мењаће и адвоката 
Јасмину Живић браниоца оптуженог Перића, Бранко Лукић 
бранилац оптужених Миодрага Димитријевића и 
Влајковића, Бранко Димић бранилац опт.Јосиповића, 
Гордана Живановић бранилац опт.Јована Димитријевића, 
Слободан Живковић бранилац оптужених Стојановића и 
Бачића, а на данашњем претресу мењаће и адвоката 
Радослава Шошкића браниоца оптуженог Николајидиса, 
Бранислава Фурјановић бранилац оптужених Косијера и 
Стевановића. 

 
 
 Приступили су и сведоци Миодраг Радосављевић и Миленко 
Стефановић, а није приступио сведок Саша Симовић, а проследио 
суду отпусну листу са епикризом Института за онкологију и 
радиологију Србије од 30.05.2011. године у којој је констатовано да ће 
бити хоспитализован у овој установи почев од 06.06.2011. године. 
 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
 Претрес је јаван. 
  
 Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 14 часова и 40 минута. 
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НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 

ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА 
 

СВЕДОК МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ  
 

 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Судија, да ли дозвољавате? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Уз Вашу сагласност ја бих морала данас 
због породичних обавеза да напустим суђење у пет сати, то одсуство се 
нажалост мора продужити и сутра. Колегиница Мајкић, уз сагласност са 
мојим брањеником, ће ме замењивати, а данас колега Живковић Хвала 
најлепше. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У реду. Добар дан господине, Миодраг 
Радосављевић? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Узеће Вам суд прво личне податке, име Вашег оца? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Милан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од оца Милана. Шта сте по занимању? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Пензионисано војно лице. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пензионисано војно лице, са станом, адреса Ваша? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јакова Ненадовића 2-ц, Ваљево. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ваљево, Јакова Ненадовића 2/ц, стан 2. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Стан 2. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Година рођења и место рођења? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: 04.03.1947. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рођен 1947., где сте рођени? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Село Пауне, седам километара од 
Ваљева, општина Ваљево. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, у селу Пауне, СО Ваљево. 
 
 Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ, од оца Милана, рођен 
04.03.1947. године у селу Пауне, СО Ваљево, пензионисано војно лице, 
са станом у Ваљеву, Јакова Ненадовића бр.2/ц стан бр.2 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја ћу да Вам прочитам имена и презимена 
оптужених па ћете ми рећи да ли Вам је неко у сродству или сте са неким у 
некој завади: Љубан Деветак, Милан Девчић, Милан Радојчић, Жељко 
Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко Перић, Радован Влајковић, 

ВР
З0

38
0



3/92 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 09. јуна 2011. године 
 
 

Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, Саша Стојановић, Драган Бачић, 
Зоран Косијер, Петроније Стевановић, Александар Николајидис? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Познајем и радио сам заједно са 
потпуковником Димитријевић некад у Ваљеву до 1987. после сам ја 
отишао у другу јединицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, да ли Вам је неко род ових лица која сам 
прочитала? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли са неким у завади? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
 
 Са оптуженима несродан, није у завади. 
 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Остале не познајем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете саслушани као сведок, као сведок сте дужни 
истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело. Нисте дужни 
да одговарате на поједина питања уколико би себе или неког свог блиског 
сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној штети или 
кривичном гоњењу. Пре него што кренете да дајете исказ положићете 
заклетву прочитавши тај текст испред Вас. Изволите. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Заклињем се да ћу о свему што 
пред судом будем питан говорити само истину и да ништа од онога што ми 
је познато нећу прећутати.  
 
 Опоменут, упозорен, а након полагања заклетве изјављује: 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Радосављевићу, ако ту има столица 
можете да седнете. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не треба, стајаћу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, не, седите зато што ипак ови претреси мало и 
потрају па боље ћемо Вас и чути кад будете седели биће микрофон ближе. 
Пред Вишим судом у Београду води се кривични поступак против ових 
четрнаест лица која сам Вам сада прочитала због кривичног дела ратни 
злочин против цивилног становништва. Предмет оптужбе је страдање 
шездесетдевет цивила хрватске националности у месту Ловас у октобру и 
новембру месецу 1991. године. Ближи предмет оптужбе је напад на Ловас, 
страдање цивила приликом напада, затим догађања у овом периоду у 
самом селу, противзаконита затварања, убиства, телесна повређивања 
цивилног становништва и догађај на тзв.минском пољу и страдање цивила 
приликом овог догађаја. Вас је одбрана оптуженог Миодрага 
Димитријевића адв. Бранко Лукић предложили су Вас за сведока са 
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предлогом да имате нека сазнања у вези ових дешавања, па ћете суду да 
испричате све што је Вама познато, шта сте Ви тад били, пошто чусмо да 
сте војни пензионер, све што знате у вези овога што је предмет оптужбе. 
Изволите. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Био сам у чину потпуковника 
1991. године на дужности начелника ПВО Друге пролетерске гардијске 
механизоване бригаде. Наше место је било Шабац, имали смо задатак да 
урадимо планове употребе наше јединице и да заштитимо народ у реону 
Пакраца. Међутим изненада негде половином септембра добили смо 
мобилизацију и још док она није завршена наређено нам је да дођемо у 
реон Вашица. Ту нам је одређен тзв. по употреби јединица очекујући реон. 
Међутим ван свих правила тактичке употребе јединица нама су још док 
није зачеље било Шабац, Сремска Митровица бригаде, дуга је то колона, 
наредили да идемо правцем Товарник, Оролик, Јанковци, Винковац 
касарну да ослободимо јер смо имали заробљене војнике, с обзиром да је 
то ван свих начела командант бригаде са штабом, пошто је примио задатак, 
одлучио је да не извршимо тај задатак, то вече да не кренемо у саубилачки 
напад у маршевској колони, ван мислим сваких правила понашања. 
Сачекали смо јутро, међутим у току ноћи по причама да је двадесетак 
аутобуса дошло, класичну заседу су направили, седам мртвих смо ујутру 
имали јер су пропустили тенкове и механизовани део колоне и седам 
мртвих смо ту имали. Ту се бригада практично и распала, то вече из правца 
исто Товарника санитети, завијање, наишла је једна колона рањеника код 
Оролика негде, лаки артиљеријски дивизион из Сремске Митровице гађан 
је касетним бомбама наше авијације. Резерва је била мотивисана да ствара 
мислим праву побуну, нису се слагали са доласком у Товарник и кренула је 
издаја, издаја и из општине Ваљево председник је довезао аутобусе и 
сутрадан су људство из бригаде одвукли за Ваљево. Остала је сама колона 
између Шида и Товарника. Део јединице је био стигао до Сремских Лаза, а 
остало је било распршено и остављена техника на путу. То је та прва 
неправилност која је растурила јединицу.  

Десетак дана смо формирали, прикупљали поново да се оформи 
јединица, заменут је командант. За тих од 21, 22, 23. ступио сам у контакт, 
имао сам три старешине пошто сам био начелник артиљеријског ракетног 
дивизиона ПВО који није био употребљаван, није било авијације, ти 
старешине су ми били Хрвати. Један ми је био из Ловаса и ја сам ступио у 
контакт, Јован Борик, Бурик свештеник католички, на самоиницијативу 
повео ме је у Ловас да Ловас преда наоружање да не би дошло као у 
Товарнику до рушења и кућа и свега. Са страхом сам сео у кола са тим 
свештеником и дошао сам у Ловас, ХДЗ представник понудио сам да преда 
наоружање и врше преговоре у Шиду. Вратио сам се са свештеником, 
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отишао сам у команду дивизије гардијске у Шиду и команданту дао 
предлог да сутрадан доведем те људе. Довео сам, они су долазили, после 
шта је било неких пет-шест пута али нису предавали наоружање. У 
међувремену организовали су крагујевачку бригаду, артиљеријску исто у 
колони да иде кроз Илачу, класична заседа, мислим масакр од те бригаде, 
возила попаљена, тенкови они први који су наишли исто уништени и често 
су са правца, пошто Илок није тамо становништво исто је пружало отпор, 
Шаренград, Илок преко Ловаса, шума Јелаш на комуникацији, Товарник, 
Илача, честе су биле засаде, уништавали су, нападали су и пуцали на 
пинцгауере, запалили, убили, ранили. Имали смо рањеног људства. Како је 
организован напад на Ловас нисам упознат са тиме, био сам у Илачи са 
својим дивизионом и шта је после било не знам, али знам 18-ог враћамо 
сам се из правца Опатовац-Мохово кроз Ловас. Стао сам пред командом 
где је потпуковник Димитријевић један стражар Шедефи,. каже «доле два 
метра», каже «плаши се снајпера». Кренуо сам даље, наишао сам људи у 
униформи, тамо имале су нове униформе а имале су М-72 оне старе 
униформе и један висок са наочарима чин потпоручника, поручника, 
мршав човек, плав, изашао је пред мене и каже «Наишли смо на усташко 
минско поље», ја рекох «Прекидајте, то је наша група мина» јер ипак би 
требало овде госпођо судија да се минско поље, то организовано поље 
испред фронта стотинак метара запречном ватром брањено, ово је група 
мина која је пре да кажемо напада на Ловас постављена да би се спречили 
упади у Јелаш и напад на ове наше транспортне јединице које су ишле на 
комуникацији Товарник-Оролик и тамо према Винковцима. Наредио сам 
да се то прекине, известио, дошао у Товарник известио команду, послана 
су возила да се збрину рањеници и ништа ја више о томе не бих имао рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите колега Лукићу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала. Добар дан господине Радосављевићу. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Добар дан. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ја сам Бранко Лукић и браним потпуковника 
Димитријевића у овом поступку. Чули смо данас које сте дужности 
обављали, били сте у штабу Друге бригаде, је ли тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ви сте на том терену били од када, молим Вас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: На терену од Шида до Товарника 
не могу да се сетим када али вероватно негде кад смо на Товарник кренули 
17, 18, 20.септембар ту је, не могу да се сетим датума тачног али ту је 
негде. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, хвала Вам. Били сте на терену 10.10. је ли 
тако у тој области? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У тој области сам био 10-ог, да. 
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Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је познато да је 10.10. изведена акција на 
село Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Познато ми је да је припремано и 
да су територијалци припремали и да је требала нека артиљеријска 
подршка од стране наше бригаде да се изврши, ето. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је познато да је та артиљеријска 
подршка извршена? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је то било у зони одговорности Друге 
бригаде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није постојала господине никаква 
зона одговорности, никакви задаци. Једноставно ми смо се могли 
поубијати јер пожаревачка бригада је била лево тамо према Кометинцима, 
а ми смо били у Товарнику и јавише старешине каже «ено ХДЗ-овска 
војска хрватска војска уперила је каже топове на нас», значи нисмо чак ни 
између бригада није било одређено докле је која јединица дошла и где се 
налази, као што није се ни знало да је дивизион наш у Опатовцу и гађан 
авијацијом нашом. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Наређења која сте добијали од Прве дивизије да ли 
су долазила до Штаба Ваше бригаде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Долазила су. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли су се та наређења Прве дивизије разрађивала 
на састанцима на Штабу Ваше бригаде и да ли сте поступали по њима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Поступали смо. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Ко је у Штабу Вашем Друге бригаде 
израђивао документа која је командант потписивао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: После доношења одлуке 
команданта надлежност по формацији је била следећа: начелник Штаба је 
радио борбену заповест, оперативац је исто са њим радио борбену 
заповест, а ми начелници служби свако за свој род радио је своја наређења. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: У то време то је тако и функционисало као што сте 
Ви сада рекли? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Делимично је то функционисало 
тако. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је Лончар имао навику да сам скраћеним 
поступком прави наредбу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, не, сазиван је Штаб и одлуке 
су доношене. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Да ли сте кроз наредбе које сте добијали од 
Прве дивизије били упознати које су јединице у Вашем саставу, конкретно 
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да су од Прве армије преко Прве дивизије да је дошло до распоређивања 
одреда Територијалне одбране из Србије по бригадама? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам с тиме упознат, не могу 
Вам дати одговор, нисам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је познато да је у то време на тој 
територији био одред Територијалне одбране из Четврте зоне Ваљево? 
Четврте оперативне зоне? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Позната ми је, те јединице је 
доводио пуковник Ђокић командант Четврте оперативне зоне и оне су 
распоређиване по оним селима где смо ми били претходно и ми смо 
одлазили даље према Винковцима, а они су остајали. Имам и тако једну 
исто ситуацију командант лозничке бригаде мајор Ћосић он је одбио 
наређење да иде у Томпојевце, био је сав пијан, усплахирен, каже «мене ће 
ако ја одем сад да тражим да идемо у Томпојевце мене ће моји стрељати», 
ето тако је мислим било стање. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, разумем да је било неорганизованости, али 
Ви кажете «одлазили смо према Винковцима», то је било након 24.10., а ми 
сад говоримо о периоду пре. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисмо након, још смо били у 
Товарнику. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: 24.10., октобра? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Октобра, били смо октобра. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да, зато кажем ово све ми што говоримо је период 
пре тога датума и у то време Ви сте били на територији о којој говорим, а 
говорим о селу Ловас и околини. Кажете није било зоне одговорности, сад 
сте рекли да Вам је познато да је одред ТО Ваљева из Четврте оперативне 
зоне био на тој територији, кажете да га је довео Ђокић. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је познато да је тај одред претпочињен 
Другој бригади по наредби Прве дивизије? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми то познато. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли би тај одред могао да буде на том терену 
самостално без да буде претпочињен неком? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, не би, ја мислим, али кажем 
нисам с тиме, ја сам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Вама лично није познато, добро. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Имао своје посебне, јединица ми је 
тамо била и с њима сам боравио тако да опис моје функције није ни. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Ви знате на том терену који су све састави 
били активни, наоружани састави? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Команда гардијске дивизије била 
је у Шиду. Лево од нас је била Пожаревачка бригада, кад смо кренули они 
су преузели место у Товарнику, испред нас је била Крагујевачка 
артиљеријска бригада на подручју Оролика тамо су отишли и једна 
артиљеријска, противавионска артиљеријска бригада знам да је долазила 
до Товарника и до Ловаса, не знам сад како се 420, из Земуна артиљеријска 
бригада противавионска, е то се сећам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, хвала Вам. Говорили смо о 10.10. и Ви сте 
споменули да знате да је ишла акција на Ловас, да ли Вам је познато да су 
у тој акцији учествовали добровољци? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: По причама да је добровољачка 
једна јединица из Товарника кренула према Ловасу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Пошто у Вашим документима та јединица се и 
спомиње као ТО Товарник у свим документима Друге бригаде се спомиње. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Господине, ТО Товарника је била 
нека тзв. вуковарска чета али она није учествовала, ту вуковарску чету они 
су оперисали по Товарнику и тако да сумњам да је она учествовала, нисам 
ту сигиран али по њиховом саставу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Знамо дакле ко није учествовао, да ли знате ко 
јесте учествовао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам то. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли знате ко је опремио те људе који су кренули 
10-ог или 09-ог или између 09. и 10. на Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко је могао да их наоружа и опреми у то време на 
том простору? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Шиду су биле две команде, 
команда Прве армије и команда гардијске дивизије и могла је и позадина 
Двадесете бригаде, били смо у могућности да опремимо ту групу која је. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко је могао да им пружи артиљеријску подршку? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Артиљеријску подршку могла је да 
пружи наша бригада. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је могао у то време било ко други да им 
пружи артиљеријску подршку на том месту? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да није. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да није, да је Крагујевачка 
отишла у Оролик, а да смо ми ту остали. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је познато да је село Ловас гранатирано 
01, 03, 04. и 05.октобра 1991. године? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато. 
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Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли сте видели оперативни дневник док сте били 
у то време на, оперативни дневник Друге бригаде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да је био задужен мајор 
Јелић Марко да га води и нисам, и оперативац, они су по функцији и по 
формацији били задужени за вођење. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли се Вама некад десило да сте Ви били 
дежурни оперативни официр? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нису дежурни, ја мислим да нисам 
водио нити шта бележио. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Пошто постоји у спису, ја ћу Вас питати да 
ли Вам је позната одлука од 29.09. одлука команданта Лончара да се 
изврше ова гранатирања села Ловас и то постоји одлука тамо број 201? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Начелник артиљерије је писао 
наређење, то можете детаљније веродостојније да из наређења начелника 
артиљерије потпуковника Милутиновић Милосава. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Кажете да Лончар није радио скраћеним 
поступком, да сте дискутовали на Штабу све и у одлуци од 09.10. број 851-
25 команда Прве дивизије вам наређује да се Ловас реши сопственим 
снагама. Рекли сте да када сте добијали одлуке од Прве дивизије да сте их 
прорађивали и дискутовали, у току предмета овог суђења је утврђено да су 
09. на 10.октобар на Ловас кренули неки људи из Ловаса и одређен број 
добровољаца, ко је одређивао шта су то сопствене снаге у вашој бригади? 
Овде кажемо да решите сопственим снагама и да нам кажете шта су то 
главне снаге и шта су помоћне снаге. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па терминологија главне снаге 
вежу се за главни правац напада, рецимо да смо нападали према Оролику 
главне снаге би ишле правац Товарник како иду Илача, Сремске Лазе, 
Оролик, а помоћне снаге би могле ићи преко Ловаса, Томпојеваца како иду 
тамо ова села и за главне снаге иду две трећине, док за помоћне снаге 
обично начелно иде једна трећина борбених јединица. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Сопствене снаге, сада нам реците шта су то 
сопствене снаге које спомиње Прва дивизија? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Сопствене снаге мисли оне снаге 
које смо имали, могли да формирамо. Кажем, бригада је била растурена. 
Од сопствених снага могли смо да имамо једну чету, две тенкова, борбених 
транспортера. Исто такође једну чету, остало је било само команданте смо 
имали. Артиљеријска јединица је била мобилна, артиљеријски дивизион је 
сачуван и остао, а противавионске није имао. Имао сам неке стреле, 1-М, 
оне се нису могле употребљавати. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Није било ацијације? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није било авијације. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро, хвала. Да ли можемо да закључимо да су 
ти људи који су ишли на село Ловас, биле Ваше снаге? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не, мислим, то да нису биле наше 
снаге, можда су подржане овом артиљеријом, али наши ту нисмо имали. 
Имали смо ове мртве, што се каже, изгубљене, још трауме те нисмо били 
ни формирали, нити смо могли да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  По чему знате да нису биле Ваше снаге? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Знам, једноставно што нисмо 
имали формираних јединица да смо кубурили, позивали, долазили су чак 
из Ниша, попуњавали јединице и остало, из целе територије Србије. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли се сећате да је начелник штаба Славе 
Стојанов кажњен зато што није хтео да прихвати да попуни јединицу са 
120 војних обвезника? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није хтео да попуни? 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није ми познато, како. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Постоји такав акт прве дивизије, стално се говори 
да није попуњено, а он одбија да попуни са 120 војних обвезника. У спису 
постоји одлука од 09. октобра 1991. године, коју је потписао, уствари, 
наредба, коју је потписао Лончар, у којој се каже, да је то наредба за напад 
на село Ловас. Да ли Лончар може да командује снагама које нису њему 
потчињене или претпочињене? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није ми то познато. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Не питам Вас сада о конкретној наредби, питам 
Вас, да ли постоји могућност да Лончар командује снагама које нису под 
његовом командом? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Сада се враћам поново на питање које сам Вам 
поставио. Ако Лончар не може да командује снагама које нису његове, а 
донео је одлуку за напад на Ловас, да ли су снаге које су учествовале у том 
нападу, морале бити под његовом командом и да ли су то онда снаге друге 
бригаде? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Колега, задржите се на конкретној ствари, шта је 
човеку познато. Ако већ идемо у ово, Ви у тој наредби за напад од 
09.10.1991. године имате да су претпочињене, одред ТО који се 
претпочињава бригади, прихватити, организовати и припремити се за 
извршење задатка. Према томе, не расправљамо нешто што, ако би, шта би, 
како би, идемо на конкретно. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ја желим само да подсетим сведока, нисам никада 
са њим разговарао. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбрана никакве користи од онога, ако би, шта би, 
како би, за конкретну ствар како је било. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала. Да ли Ви имате објашњење за ситуацију, 
да је прва дивизија наложила другој бригади да јој изложи план напада на 
село Ловас и Бапску 10.10. у 18 часова, а већ до 15 часова цела акција је 
била готова. Дакле, пре него што је требало да се изложи план надређеној 
команди, како је могло до тога да дође? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Напад на Бапску? 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Село Ловас и Бапску. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Али није то ишло одвојено, 
господине. На Бапску, то је било прво наше ватрено, организованије 
крштење и ту су ишле једна чета, можда без артиљерије, није било ни 
отпора и мислим да ништа у Бапској се није толико тешко дешавало. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Чија чета, молим Вас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Бригаде. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Чета бригаде. И пре, то је било пре, е после је, 
није то било заједно, тај дан, сигурно, мислим, колико се сећам, није, 
Бапска је била, прво смо ишли у Бапску, а после је овај уследио Ловас. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  По документацији наредба дивизије заједно за 
Ловас и Бапску и очито је акција изведена пре него што је то требало да се 
извести надређена команда. Поново Вас питам, да ли је Вама познато, због 
чега је до тога дошло, конкретно ако знате, ако не знате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам, не знам, господине, ја 
кажем, сећам се да смо прво Бапску одвојено од Ловаса и да је то било 
прво када смо после прикупљали, формирали поново бригаду, још у 
колони док смо били испред Товарника. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Рекли сте да Вам није познато, да ли сте знали да 
је на Вашем терену била размештена и претпочињена и чета ТО Љиг и чета 
ТО Лајковац, осим овог одреда из ТО Ваљева? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам начисто са ТО Ваљево 
одред и ове чете. Знам да, по четама, знам, вероватно је то било. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Одред је из четврте оперативне зоне, је ли тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да, да, по четама, али за одред већ 
то. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  А ове чете су општинских штабова? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да, да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли Вам је било познато да су биле присутне на 
терену? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Било ми је познато да су чете 
распоређиване, а где, нисам сугуран и да сам видео пуковника Ђокића да 
их распоређује, даје задатке и да разводи. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је Ваше сведочење данас да су они задатке 
у то време на том подручју добијали од Ђокића, а не од Лончара? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Од Ђокића, а Ђокић је долазио у 
команду и јављао се пуковнику Лончару. Ту је вероватно Ђокић добијао, 
то они детаљније знају. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви били присутни када је Ђокић 
издавао задатке јединицама које је довео на подручје? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Нисте? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро, дакле, претпостављате, али не знате, је ли 
тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам био присутан, ја сам само 
био рецимо, у неком Церићу, он их је довео. Овде у Ловас када је одводио, 
исто сам био присутан, када је дошао и каже, «отишао сам, развео сам 
јединице», ето у том смислу сам био прусутан када је долазио у команду. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Враћамо се на зону одговорности. Ево Ви мени 
реците, сада морамо да апстракујемо, да ли је могуће да у зони 
одговорности оперативне јединице, као што је друга бригада, 
претпочињеним саставима неко други, осим команданта оперативне 
јединице, издаје задатке? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање. Ја Вас молим да 
Вас не упозоравам даље, да ли је могуће и шта је могуће. Идемо на 
конкретна питања, на терену су се дешавале и немогуће ствари, тако да 
онда, немамо никакве користи од онога да ли је могуће и шта је могуће. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да дајем претпоставке, мислим. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала. Да ли знате да су у селу Ловас били 
распоређени тенкови из Ваше бригаде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Јесу, док нису дошле јединице из 
Ваљева. После смо добили наређење да идемо даље према Илачи, тамо 
Јанковцима и та чета је тенкова, три тенка, колико је било, то не знам, они 
су повучени. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Који Ваљевци када су дошли, када су повучени 
тенкови? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ја мислим да су повучени нешто 
раније, пре овог догађаја у минском пољу. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала. Ко је могао да, ко је командовао тенковима 
у Ловасу, док су били? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам, било је ту више 
команданата, оклопни батаљони, начелник Славе, он је комплетно сав, 
пошто је он био оклопњак, он је издавао и координирао, а нисам био. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  А ко је једини могао да потпише наредбу да се 
тенкови доведу у Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Па пуковник Лончар и начелник 
штаба, њих двојица одлучују о употреби, а. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала, то је тако, командант одлучује о употреби 
јединице, је ли тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Командант, да, саслуша предлоге 
штаба, донесе одлуку и после се пишу наређења и заповест. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Само мало, молим Вас. Да ли Вам је познато, да 
ли су Вам позната акта друге бригаде, што је и нормално, забрањују 
кретања кроз зону и одређују време кретања кроз насељена места, 
забрањује излазак из насеља и одређују полицијски час? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није ми познато. Оперативца 
Камбера и начелника штаба, то, они су радили та документа, даље, али 
конкретно, рецимо, нисам са тим био упознат. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро, хвала. Да ли су састанцима Ваше команде 
присуствовали и команданти и командири претпочињених јединица, да ли 
се сећате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Командири, команданти 
потчињених јединица, присуствовали су. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро, хвала. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Они су добијали задатке после 
нашег проучавања и схватања задатка, они су долазили, добијали задатке, 
конкретне ко је шта требало да уради. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала Вам. Сада, говорили смо о оперативном 
дневнику, а да Вас питам за ратни дневник, ко га води? Ко је код Вас водио 
ратни дневник? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Требало је да ради то оперативац 
и да буде у његовој надлежности, вођење ратног дневника. Шта је рађено, 
нисам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ко даје податке који се уносе у ратни дневник? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Дежурни на командном месту, 
командант и начелник штаба, њихови су. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала. Оперативни дежурни који је на дежурству, 
којом линијом шаље извештаје у Вашој бригади, конкретно, коме је 
оперативни дежурни слао извештаје? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па нисмо имали неке јаке везе са 
командом гардијске бригаде, њима смо требали да шаљемо и ујутру и 
увече, али кажем, није ми познато како је функционисало, путем гелеграма 
и ценим да је то ишло тако. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро. Ко је у Вашој бригади био начелник везе, 
да ли се сећате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Начелник везе? 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Онај спортиста Недељко 
Шиповац. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Атлетичар. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је у његовој надлежности. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не, не, Николић, Николић, овај, а 
командир чете је био Шиповац, а Николић Ђорђе, јел Ђорђе, јесте, 
Николић. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Начелник везе, да ли је његов задатак да израђује 
и документа везе, као и планове рада везе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Јесте. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли он израђује и преглед тајних назива? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не, оперативац. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ко израђује шифре за легитимисање? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Шифре за легитимисање? 
Шифрер, постојала је формација шифрера и. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро и коме се те шифре достављају? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Е то не знам, то потчињени, како 
иде тај систем командовања потчињене јединице, командант има 
батаљона, али мислим, није функционисало то сигурно, да. Ишло се 
отвореним, преко радио-везе, тако да сигуран сам 90% да коришћење тих 
КТ докумената да је било ван употребе. Могу да тврдим, јер знам да 
нисмо. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  У то време да нису били употребљавани. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Документа тајног командовања. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  ТКТ документа. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ни карта, можда нешто мало 
карта та да је коришћена, али слабије, није било те потребе, нисмо знали 
распоред снага. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ко израђује ТКТ документа? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Оперативац, начелник штаба и 
требали су да стоје код дежурног оперативног. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро. Сада бих Вас на други терен, кратко само, 
шта је ватрена тачка да нам кажете? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ватрена тачка. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, колега, немамо 
вештака војне струке. 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  То је стручњак за артиљерију, ја 
сам противавионац, ватрену сада тачку да Вам причам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ево прескачем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Идите даље и пређите на предмет оптужбе и на 
клијенте које Ви браните и за шта они одговарају. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ја мислим да сам на том пољу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не знам, вртите се, Миодраг Димитријевић, 
Радован Влајковић не одговарају за напад, за ватрене тачке, за. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да Вас питам само ово, када официр долази у 
насељено место, да ли је он дужан да оствари контакт са цивилном 
влашћу? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, вежите се за 
конкретан догађај и за предмет оптужбе. Шта је неко дужан, како је дужан, 
то ћемо видети када будемо имали стручно лице, вештака војне струке.  
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Сада убрзавам, пошто ово сада само претпоставља 
војно знање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Мислим, ево већ трећи пут кажемо да се 
конкретизује. Ви њега нисте предложили као сведока на те околности, него 
да је човек који има неке  везе са преговорима и долазак на минско поље 
тамо. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Он је испричао шта је знао о преговорима. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ако немате питања, да идемо даље, има нас овде 
доста. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви у то време у команди Ваше бригаде 
некада срели потпуковника Димитријевића? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Мислим на реферисању да сам га 
једном срео, да, ето. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли се сећате, о чему је он реферисао тада? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не сећам се, то мислим. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли се сећате, у то време, али морали би тачно 
пре догађаја на минском пољу и после догађаја на минском пољу 
објасните, на који начин су се издавале пропуснице за кретање, да ли се 
сећате тога? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не сећам се. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро, хвала. Да ли се сећате у то време, да ли је 
Ваша бригада успоставила неке команде места, не командна места? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Командна места. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Команде места? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, нисмо били за то 
оспособљени, нити смо имали неких конкретних, мислим да нисмо имали 
конкретних наређења нити снага, нити она наша концепција општенародне 

ВР
З0

38
0



16/92 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 09. јуна 2011. године 
 
 

одбране није никада ни предвиђала, ни на којим примењеним облицима 
обуке, старешинама, командно-штабне вежбе, ратне вежбе, никада нисмо 
ишли, те су позиције да ми оснивамо власт, јер смо били намењени за 
одбрану и тако се припремали, а то је, ја мислим, велика грешка Гардијске 
бригаде и команде прве армије, што није успоставила, ценим ту одговорно, 
никакав систем сарадње између, и одговорности, између наше јединице и 
власти она која је оснивана у тим местима.   
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала Вам, то је све што сам ја имао за Вас, па ће 
сада потпуковник Димитријевић да Вам постави неколико питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Радосављевићу, мислим да не треба 
да ти се представљам, али свакако због транскрипата, оптужени Миодраг 
Димитријевић. Сада си овог тренутка рекао, па ми је то најсвежије ту, да се 
сећаш да је то можда било реферисање. Ја бих хтео само да те подсетим, да 
је командант Лончар овде рекао као  сведок, да ме је срео једном и то 
незванично. Да ли је то реферисање неки званични састанак или не знам ни 
ја како да назовем, ако ти то тврдиш да си ме на реферисању срео? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Тврдим да сам Вас срео када сте 
првих дана довели јединицу, да сте долазили. Е то знам сигурно, а сада 
шта је био циљ тог реферисања, не могу да се сада сетим. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Па онда како човече кажете 
реферисање, како употребисте тај термин реферисање? Добро, нећу сада. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Добро, увече обично састајали се 
команданти, они су износили своје стање, шта је било у току дана и 
вероватно сте и Ви о свом стању, распореду јединица, захтевима, 
проблемима, реферисали. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Где, када, коме, човече божји? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Молим? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Где, када, коме? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  У Товарнику увече. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Које увече, ја из Ловаса долазио у 
Товарник увече. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Постављајте питања, па после на крају примедбе, 
да се не претвори у ово. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  То нема везе што прича. Да ли се 
сећате, да је 16.-ог, то је по Вашем оперативном дневнику пише ту, да је 
16.-ог у 7,00 одржан састанак са свим командирима чета, командантима и 
командирима чета. Да ли је на том састанку био дужан да присуствује 
свако од команданата и потчињених и претпочињених и формацијских 
јединица? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ако је позивано, требало је да 
присуствује, ако је, мислим, састанак тог нивоа и тог обима, требало је, 
али. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ја могу ако треба да Вам прочитам 
шта  овде заправо пише, према томе, ја не могу да, нити било ко да нагађа 
да ли је требало или није. Овде пише, дословце, «16.10., 7,00 до 9,00 
састанак са свим командантима и командирима», оперативни дневник, то 
је оригинал оперативног дневника. Молим Вас, ко доноси одлуку за 
употребу јединице и ко стоји као гарант за одлуку о употреби јединице? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Командант са штабом. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  У Вашем документу  односно у 
документу друге пгмбр. 402-1 од 14.10. за напад на Сотин, пише да су 
ангажоване ОКБ, извиђачка чета, чета војне полиције и ПД – 
противдиверзантска чета из ТО Ваљева. Питам те да ми кажеш, која то 
јединица у саставу друге бригаде је имала, овај, противдиверзантске чете? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  У саставу друге бригаде није 
постојала таква јединица. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А шта је био одред ТО из Четврте 
оперативне зоне? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ја мислим да сте се ви 
распоредили у Чаковац, Зверак, Томпојевце и Ловас. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Не питам ја Вас, господине, где смо 
се ми распоредили, ја Вас питам,  где се распоредио одред ТО који је 
претпочињен Вашој другој бригади? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам, за одред ТО први пут 
сада чујем. Знам да су постојале чете, а за ово, часну реч, ја, мислим, за 
одред ТО и ко је био командант тог одреда, ево. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ви то никада нисте чули, је ли тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам, за одред ТО, те величине, 
јединица да је постојала и да је опсервирала у нашој зони, ја не знам.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли је Ваша бригада одређивала 
постављање пунктова у местима где су распоређене Ваше јединице? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Јесте, на уласку у Товарник са 
једне стране је била чета војне полиције наше бригаде, а са друге стране је 
била САО Крајине постава и тако.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ја Вас питам, не само за Товарник, 
питам Вас, за остала места у којима су биле Ваше јединице на распореду, 
па и у Ловасу. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Боље да одговори командир чете 
војне полиције, потпуковник Мирковић, где је то детаљније рађено, значи 
то је надлежност чете војне полиције, а детаљније. Углавном смо имали, 
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сигурно на уласку у месту, контролну пропусну станицу, где је 
контролисано ко улази, излази, то је начелно осигурање командног места. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Сада Вас питам као стручњака, као 
војно лице. Ако се једна јединица поставља у месту ранга села, па буде 
чета, да ли се та јединица поставља по ободима села и да ли та, да ли се 
рејон села и рејон јединице поклапа? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, питајте конкретно 
за Ловас. Ако немате конкретно питање за Ловас, ако се, да се, шта се, шта 
је могуће. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Не  ради се о томе шта је могуће, 
госпођо председавајућа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Имаћемо вештака војне струке, па сачувајте та 
питања, па га питајте. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Госпођо председавајућа, могу ли 
само нешто да Вам кажем?  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Димитријевићу, немојте сада 
настављамо оно што је и са Вашим адвокатом био случај, да губимо овде 
време, имамо још једног сведока, концентришите се на конкретне ствари, 
на конкретне догађаје. Овај сведок је предложен на конкретне ствари, зато 
сам га и звала. Да сам ја знала да ћете Ви овде да испитујете као вештака 
војне струке. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Нећу, ја испитујем само по 
оптужници, госпођо председавајућа. Овде сам јасно и гласно, 
апосгрофирам, као координатор за борбена дејства села Ловас, Чаковци и 
Опатовац, те сам вршио ову дужност у периоду од 10. до 19.10, јасно је 
апсолутно као дан да сам оптужен за све живо шта се дешавало на тој 
територији. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Какве то везе има са оним питањима од малопре? 
Јесте хтели то да га питате? Питајте га, да ли је њему познато да ли сте Ви 
били тамо, шта сте радили. Оно што сте малопре питали, нема везе са овим 
што сада изговарате по оптужници. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Госпођо председавајућа, не желим да 
се конфротирам, да се расправљам са Вама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја само не желим да губимо време на непотребне 
ствари, одговори на та Ваша питања, ничему не служе. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Defacto су то питања она која је 
радила друга бригада, а која се мени стављају на терет, госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Питајте човека о његовим  сазнањима везано за то, 
за конкретне ствари. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли знаш, Радосављевићу, да сам ја 
тамо био координатор за борбена дејства за село Ловас, Чаковци и 
Опатовац? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам ту функцију, такву 
функцију не знам, нисам био упознат. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли знате, шта је био потпуковник Димитријевић 
тамо? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ја га знам као представника 
територијалне одбране, да је он био тамо, а да ли је имао позадинску 
функцију, да ли је имао борбену, наменску, шта је пуковник Ратко Ђокић 
њима конкретно дао, то мора да се он позове и да да своју изјаву.Мислим, 
да дајем претпоставк и да, који конкретни задаци. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, сада да Вас питам мало 
другачије. Да ли сте икада чули да постоји координатор за нека борбена 
дејства у команди некој? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам, нисам то чуо, нити су 
правила наша предвиђала координатора, то је термин ван војне 
терминологије, ван правила борбене употребе јединица. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Молим Вас да ми кажете, да ли имате 
сазнање да је команда дивизије или да ли знате, команда дивизије 
апсолутно регулисала сва питања на том потезу и да је остваривала своја 
наређења преко друге пгмбр, 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам да дам одговор на то 
пигање, нисам имао ни функцију, ни надлежност. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли сте можда знали да је лично 
Лончар наредио својим наређењем 364-1, за Вас није важан број, а ја кажем 
за ове друге, да се посебно одреде улази у рејон и остале правце, да се 
запрече барикадама у рејон јединица? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да се уреде места, пролази. Ако 
пише у наређењу, сигурно је да је тако, али. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли можда имате сазнање да је он 
наредио да се сва лица у насељеним местима од стране јединица које су 
тамо распоређене, легитимишу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  То је задатак био чете војне 
полиције и одговор би могао дати командир чете војне полиције и орган 
безбедности. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Господине, ја Вас питам конкретно, 
конкретно, јер овде пише. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Човек Вам конкретно одговара, да он нема та 
сазнања и да би одговор дао неко из  војне полиције. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, идемо даље. Малочас те је 
адвокат питао, да ли, ко израђује шифре за легитимисање, а ја те питам 
мало другачије, ко израђује планове веза? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Планове веза и документа ТКТ су 
два посебна документа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, пређите на 
следеће. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Може да да, госпођо заиста, знам, 
био сам оперативац дуго, касније. План везе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Господине, одговараћете на питања када Вам суд 
одобри да одговарате. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Добро, разумем. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Господине, овај питам Вас, колико 
сте дуго били на дужности у 45. партизанској дивизији за развој и под 
непосредном командом потпуковника Миодрага Димитријевића? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Од 1983. до 1987. у априлу 
месецу. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, сада Вас питам да ми 
конкретно кажете, да ли сте приметили да сам ја као официр био подложан 
непормишљеним потезима,  наређењима и наређењем уопште и 
командовањем? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли сам био осветољубив, да ли 
сам био националиста, да ли сам  био шовиниста, да ли сам био стручан и 
способан као командант и начелник штаба, Одсек за оперативне наставе и 
како заправо ти мене као старешину памтиш? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Прво оно не, нисте били 
осветољубиви, нисте били на националној основи, а као старешина сте  
били примеран и добар и угледан и васпитан, што се каже, према нама 
потчињенима. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Малочас те питао адвокат нешто о 
ватреним тачкама. Ја те сада питам, да ли је тамо на терену, сећаш се 
добро, јер су те гурали на свако место, да ли су тамо коришћене као места 
за дејства црква, силоси, водоторањ, торањ за Ватрогасни дом и тако даље? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Цркве су док нисмо ушли, 
коришћене и једна и друга, нисмо знали ни која је ни католичка ни 
православна и они тенкисти су све редом гађали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли знате везано за Ловас, конкретно? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Е за Ловас не знам, госпођо, за 
Ловас не знам ни које су, ни шта је, мислим. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, да ли. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Артиљерија је минимално, на 
састанку ценим да минимално је била, јер смо имали старешину у нашој 
бригади из Ловаса и нисмо желели да се ишта деси лоше. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Опет Вас питам сада као официра, 
када се конкретно у Ловасу распоређују јединице за обезбеђење Ловаса? 
Да ли се оне, овај, односно за напад на Ловас, да ли се бранилац поставља 
по ободу села или се поставља некако другачије? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта обилазите «као киша око Крагујевца», питајте 
човека, да ли зна како је распоређено у Ловасу?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Мислим,  тактика. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не морате да причате ту тактику, ни војну 
доктрину, вештину, да ли знате за Ловас ово, како су распоређени? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам за Ловас како су 
распоређени, где су им биле, где су осматрачнице, то је ствар била 
командира чете да он оријентацију изврши, изврши. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли можда знате, да је командант 
Ваше бригаде наредио да се гранатира центар села Ловаса? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам, не знам, то, да је Лончар 
то урадио, мислим, да се гранатира центар, да се гранатира неки млин, где 
су обавештајци добили податке да се ХДЗ налази и да се ту налазе 
постројбе, то је у реду, али центар села, мало је вероватно да. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Мало само, да ли тамо где су биле 
распоређене јединице ПВО Ваше, да ли сте Ви некада упућивали 
упозорење или претњу са ратним судом, превасходно преступницима који 
нешто чине ту? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисмо могли ништа, то је било 
безакоње, позвани на вежбу, доноси ти, «потпуковниче, ево погледајте, ја 
сам позван на војну вежбу, ја овде ратујем, ко ће». Ми смо имали 
свакодневне. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Разумели смо, немојте да ширите причу. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, хвала. Сада те питам нешто 
као преговарача. Да ли си ти после него што си их упутио тамо за  Шид, 
ове преговараче, да ли си ти икада био и присуствовао тамо тим 
преговорима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ниси? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам, само сам са свештеником 
први пут отишао и сутрадан их сачекао иза оног торња и испред одвео до 
Шида и више ја нити сам улазио у просторију. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли можда знаш, ко је испред друге 
пгмбр присуствовао тим мучним преговорима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Е то не знам, ја мислим да није 
нико испред друге, да је то била ствар Гардијске, генерала Аранђеловића и 
његовог штаба. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Кажеш да ниси знао о постојању у 
Ловасу добровољачких трупа и «Душана Силног»; па те ја питам да нам 
кажеш, ко је то знао и није могао да не зна да такве групе у Ловасу 
постоје? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, идемо даље, ко је 
ко знао и није могао да не зна та такве групе постоје, мислим. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  То је класификација из Хашког суда, 
госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Видим да доста пратите та суђења. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Молим те ако знаш, ко је руководио и 
командовао са овим четама распоређеним у Ловасу, ТО Љиг и ТО 
Лајковац? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Непознато ми је, али ценим да су 
то били командири основних јединица чета, водова. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Којих, Радосављевићу, чијих? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Чијих? Па то су командири од 
капетана до поручника, командири чета који су били. Ја нисам упознао те 
људе, нити их знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А ко је њима командовао за употребу 
тих јединица? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Употреба тих јединица је од 
пуковника Ђокића до пуковника Лончара, они су распоређивали и у 
њиховој је надлежности. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли Ви имате конкретних сазнања, ко је 
командовао њима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам конкретно сазнање, 
госпођо, они су добили задатак, отишли су у Томпојевце, никаквих они 
нису имали борбених задатака. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Причамо о Ловасу и тим четама које су 
територијална одбрана из Србије и упућене у Ловас. Да ли имате сазнања 
ко је њима командовао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Територијалном одбраном? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Команданти штабова 
територијалне одбране су били непосредно, што се каже, подређени. Е они 
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су се претпочињавали бригадама, е команданти бригада преузимају сада 
одоговорност за стање и за задатке тих јединица конкретно на терену.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли имате сазнања да је у Ловасу 
формирана под било каквим називом, нека команда или војно-
територијална команда? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Знам да су формиране те месне 
заједнице, те полиција, штабови САО Крајине, али конкретно нисам ни 
сарађивао, нити сам познавао, ни организацију, ни структуру. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Опет Вас питам као војника сада да 
ми кажете, молим Вас, ко конкретно и у Ловасу, овај, руководи са 
територијалном одбраном и да ли је то општинска војска или шта је? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Којом територијалном одбраном, конкретизујте? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Па тако, новоформираном у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  То је сада питање садејства, 
сарадње између оних штабова територијалне одбране САО Крајине и 
наших јединица из Србије територијалне одбране. То не знам како је 
регулисано и како је функционисало. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Какав је однос био друге бригаде са 
територијалном одбраном Ловаса, имате ли то сазнање? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам то сазнање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Да ли је територијална одбрана Ловаса била у 
саставу друге бригаде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није, мислим, то сигурно нисмо 
имали надлежности по том питању. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ја Вас питам сада, на основу овога 
што Вас је госпођа судија питала, ко је у зони или тамо где су распоређене 
јединице, као у Ловасу, као тенковска чета, прва чета Лајковац, прва чета 
Љиг, ко је тамо руководио и командовао са новоформираном јединицом 
ТО Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам одговор, али не ценим да 
је то била друга бригада, не. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Господине Радосављевићу, како је то 
по прописима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нема то по прописима, наша 
правила то нису била регулисала, нити смо, кажем, имали ни на једном 
облику обуке старешина, да имамо ту ситуацију. То је била, буквално, 
хаотична ситуација. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите, господине Димитријевићу. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Господине Радосављевићу, да ли то 
значи да команда друге пгмбр није имала никакву надлежност за 
командовање у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Имала је за командовање са 
Вашим тим четама, а не знам за надлежност према јединицама 
територијалне одбране САО Крајине. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Један од сведока овде, начелник 
Трећег одељења Управе безбедности ССНО, Бошковић Милорад, рече да 
се 25.10. становници села Ловас и даље третирају као ратни заробљеници. 
Вас питам, да ли имате неко сазнање о томе, да су они третирани као ратни 
заробљеници и ко је то радио ако знате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам о томе сазнање и ко је 
радио, не знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро.  Молим Вас, да ли знате, да 
ли је команда друге пгмбр предузела икакве мере у духу тачке 3. става 3 
Правила службе у оружаним снагама, које говоре о томе да је бригада, да је 
јединица надлежна и тачки 9. одмах, истог Правила, да је јединица 
надлежна за спровођење мера безбедности у местима где је распоређена? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да ли је бригада била надлежна? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Била надлежна и предузела било 
какве мере безбедности ради заштите становништва, дословце пише? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Везано за Ловас, имате ли таква конкретна 
сазнања? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Везано за Ловас у том смислу, ми 
смо послали ту тенковску јединицу и. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Хвала. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  И она је остала тамо док нису 
јединице ТО које су имале наменски задатак да то раде. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Госпођо, ако дозвољавате, могу ли да  
Вам прочитам из Правила овог? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не морете сада да ми читате Правила, ту је човек, 
питајте га конкретне ствари, Правила можемо да читамо када хоћемо, да 
губимо време и  читамо Правила. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Молим те, можеш ли  да ми објасниш 
термин, претпочињавање, то је стручни термин, шта заправо он значи? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, чувајте та питања 
за вештака. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Нема проблема. Ако се јединица и 
чета ТО, добро, ако се,  да ли се јединица чета ТО из Ваљева и чета ТО из 
Лајковца претпочињена Другој пгмбр, Другој пролетерској гардијској 
механизованој бригади, ко је из те бригаде надлежан да руководи са њима? 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, конкретизујте 
везано за предмет оптужбе, на шта се односи. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли има човек сазнања везано за то у Ловасу. 
Имате ли, господине, сазнање или немате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  За? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Везано за ово питање господина Димитриијевића, 
имате ли сазнање како је то функционисало у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам сазнање, углавном начелно 
да ја сада. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Начелно нам ништа не значи. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нипта нам не одговара, али. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Многе ствари нису рађене по пропсиима и сада Ви 
да причате како је по прописима. Шта имамо ми од тога? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Нешто о минском пољу. Сада Вас 
питам као пуковника ЈНА. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Господине Димтријевићу, ако наставите тим 
трендом, одузећу Вам реч. Ево већ четири и по сата се вртите са питањима 
која нам ничему не служе. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Сведок Вељовић овде рече да му је 
непосредно наређивао и издавао задатке пуковник Лончар, То исто рече и 
сведок Ђокић Ратко, командант Четврте оперативне зоне.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта сада? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Па Вас иитам, да ли Ви знате, да ли је 
Лончар ипак издавао задатке њима? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Имате ли Ви сазнања? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Немам, конкретно немам, нисам 
тада присуствовао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Убрзајте мало, заиста више немам стрпљења да по 
пола сата размак између два питања, па онда неко питање које не може да 
дође у обзир. Идемо на конкретне ствари, на конкретне догађаје.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли је команда Ваше бригаде 
својом линијом обавештавања имала обавезу да извести Прву пгмбд о 
догађањима у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Имала је обавезу и то је урадила 
одмах. Чим сам ја дошао, одмах су и команду армије и команду Гардијске 
дивизије. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Очито и евидентно, да у тим 
оперативним извештајима нема никаквих помена о тим догађањима  у 
Ловасу, а догађања су се дешавала. Како можете то да образложите? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У конкретни извештај, којим 
путем и како је ишло, не знам, али знам да су обавештени одмах, да је 
позван командант дивизије и да је то урађено, сигурно јесте. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли знате, ко је и како обавештен о 
минском пољу и да ли је то третирано као ванредни догађај? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  О минском пољу, тај догађај који 
се десио, третиран је, више од ванредног догађаја, мислим, степен, бригада 
је предузела, обавештавала команду, послали смо одмах возило, послали 
мајора оног Камбера и мислим да смо пришли том. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Да ли се сећате, овај, то обавештавање 
оперативном линијом, за које време мора да стигне у ССНО? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Одбија се одговор на то питање, нема никаквог 
значаја. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  За које време, све зависи од. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не морате да одговарате када суд каже да се 
одбија питање. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Разумем. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли сте можда чули за неког 
пуковника Петковића или пуковника Суботића и ако јесте, ко су били они? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам чуо и не знам их ни лично, 
ни. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли можда знате, да ли је у Ловасу 
била развијена мрежа сарадника органа безбедности или обавештајна 
мрежа? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сада, безбедност није то, где ће, та 
информација мислим није долазила до нас обичних, које су везе имали 
безбедњаци. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ја Вас питам само да ли знате. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Није ми то познато. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље, 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Рекли сте да сте са овим свештеником долазили у 
Ловас, везано за будуће преговоре. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кажите ми, овај, како сге дошли са њим? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  У његовом возилу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесте успут за време тог одласка у разговору са 
њим, да ли сте се интересовали, да ли сте разговарали, каква је ситуација? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Па, разговарао сам каква је 
ситуација, да је он настојао да помири те страсти, да не буде то што се 
дешавало и. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Колико сте се задржали тамо? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Па једно сат времена, ушао сам у 
селу, одвели су ме у неку салу, тамо су сви ти представници села били. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесу то били и Хрвати и Срби или само? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Само Хрвати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Само Хрвати? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Само Хрвати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате са ким сте преговарали? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Е сада не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Мислим, по функцији, не мислим на име и 
презиме. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Па вероватно они главни ту 
организатори, каква им је била формација, организација, то нисам ни 
питао, ни. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  По томе што сте видели, да ли сте могли да 
закључите, да ли у том месту има наоружаних неких снага, нека 
формација? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам могао да закључим, само 
смо путем ушли у дом, негде лево, како је то било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  После сте, кажете, сачекали и одвели, па су били 
преговори којима Ви нисте присуствовали. А да ли знате, какав је резултат 
био? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Никакав, јер пет, шест пута  су 
после пролазили и ишли и мислим да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате, због чега нису успели преговори? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нису хтели наоружање мислим да 
предају, толико се сећам да се око тога радило. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Кажете да сте на дан када се десило то што се 
десило на минском пољу, да сте Ви наишли. Са које стране сте дошли у 
Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ја мислим да сам дошао од 
Опатовца и Мохова, тај пут, прошао сам, стао сам испред команде доле, 
питао за потпуковника Димитријевића где је. Тај војник ми је дао одговор 
и ја сам продужио тамо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А кажите ми, како сте Ви знали да се 
потпуковник Димитријевић налази у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Знао сам да се налази у Ловасу, 
јер кажем, да сам знао да се налази у Ловасу, Ђокић их је, пуковник 
разводио једно недељу дана пре, два, три дана, тако, пре тог догађаја. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добро. А јесте знали, какву он тамо има 
функцију, када се налазио у Ловасу? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Нисам знао какву има функцију. 
Ја сам мислио да су то командири чета, чете су биле по селима. Знам да 
смо имали Томпојевце, Чаковце, Ђерак и Ловас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А не знате, која је конкретно чета била, које снаге 
су биле у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Ја сам наишао, ситуација је била 
таква, тишина, плави људи су били у строју, полегли доле, опет. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Говорите о минском пољу, нисмо дошли. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  На путу, ја сам зауставио 
пицгауер. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Нисам дошао дотле, нисам дошао дотле, него 
кажем, ко је, да ли Ви знате, ко је командовао том јединицом 
територијалне одбране у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Е то не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  И која је то јединица? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Не знам, не знам, е читам Перића, 
али ја физички те људе нисам још овде ни видео.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кад сте дошли сада на то место, кажите ми 
где је минско поље, шта сте Ви то видели непосредно, шта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Видео сам једнога потпоручника 
високог, сувоњавог, плавог, ценим да је имао и наочаре, да је потпоручник, 
поручник, ја сам зауставио, пришао. Шта то радите? Каже наишли смо на 
усташко минско поље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми шта видите Ви на том пољу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: На том пољу сам видео у плавим 
блузама људе да су легли а и да су исто и ови наши легли  који су били ту, 
да је полегало доста војника територијалне одбране. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли чули пре тога пуцњаву, експлозије? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, возио сам се и наишао сам 
на то стање пута. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли могли да видите да ли међу тима што 
леже има мртвих, рањених? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то видео, то нисам, они су 
били једно тријестак метара сигурно, 40 горе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте били близу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. Пут и. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А јесте ли помињали малопре у исказу да сте 
послали возила за рањене? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесам. Рекао сам, реко прекините 
сад ћу ићи у Товарник и послаћемо возила да се то прекине и да. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како Ви знате да треба да се пошаљу за рањене 
ако нисте видели или ако Вам неко није рекао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па претпостављам они кажу 
наишли су на минско поље, и да је један се бацио од Хрвата на мину. И да 
има рањених. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, ипак Вам је он саопштио? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да.Тако ми је тај млади 
старешина, потпоручник, поручник у униформи М-72 упртач, опасач био 
је. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А у каквим су униформама били ти који су били 
да кажем војска, који нису. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: М-72  оне старе војничке 
униформе, није ово СМБ. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сви или говорите о том потпоручнику или 
поручнику? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: О потпоручнику или поручнику. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ови други да ли сте видели? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам те друге видео у каквим су 
униформама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажете да сте знали да су под надлежношћу да 
тако сте ми рекли САО  Крајине, мада мислим да се то тада другачије 
звало, Западна Славонија, Барања односно Славонија, Источна Славонија, 
Барања и Западни Срем. Овај, да је била територијална одбрана, да је била 
полиција, да ли Вам је познато да ли је постојала нека функција у тим 
местима на тој територији да је неко био постављен за команданта места? 
Да ли сте чули да су негде постојали?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, нисам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Казали сте да сте једанпут видели 
потпуковника Димитријевића да је долазио на реферисање? Да ли сте још 
неког из тог одреда ваљевског или одбране? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам и пуковник Ђокић кад је 
долазио и кад је разводио јединице после се враћао и улазио је у команду. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Хвала. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми господине Радосављевићу, Ви рекосте 
кренули сте код потпуковника Миодрага Димитријевића у Ловас. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. Само сам пролазио  за 
Товарник поред командног места и питао сам стражара где је потпуковник, 
онако шеретски два метра каже испод земље бију снајперисти. Показао је 
на она брда около. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А јесте ли отишли том приликом у Ловас? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, нисам отишао. Журио сам 
већ је сумрак хватао и. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја сам Вас разумела да сте кренули. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам ја кренуо код њега, само 
сам узгред питао и продужио сам даље за Товарник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па добро, Ви сте ту били на лицу места, неки 
сведоци Вас помињу као Раша, да ли Вас зову Раша? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Раша, јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Неки сведоци као рецимо Станислав Франковић, 
помињу да сте Ви ту изашли из возила, да сте интервенисали, почели да се 
распитујете шта се то догодило, упозорили каже сведок, наше мучитеље да 
престану да нас малтеретирају и тако даље и тако даље. Да ли је било то на 
лицу места? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Било је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Причајте ми то. Шта Ви то, коју слику видите у том 
моменту? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ја сам видео слику у СМБ 
униформама, М-72 залегли су и у каналу са једне стране. С те стране је био 
и потпоручник, ја сам изашао из возила «шта се ово дешава? Шта ово 
радите». Каже наишли смо каже на усташко минско поље, један се Хрват 
каже бацио, има каже повређених. Није реко то минско поље усташко, то је 
група мина постављали смо ми, бригада је постављала сигурно 10 дана, 15 
раније. Јер преко тога су пролазиле групе од Илока, Шаренграда, Ловаса и 
прелазиле су и правиле су нам заседу на путу Товарник-Илача-Оролик. И 
реко «прекидајте са тиме и повуците се». Тако сам, нисам га знао ни ко је 
ни шта је а не знам га ни сада физички, било би ми драго да га видим, али 
тако је у том смислу било. Ја сам отишао у Товарник, известио команду, 
они су предузели даље, послата је екипа  са мајором Камбером и шта је се 
даље дешавало.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми да ли је тај поручник, потпоручник 
имао чин? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Имао је чин мислим. Потпоручник 
или поручник она стара униформа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли Вам рече он из које је јединице, шта је? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то питао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми видесте ли том приликом неке цивиле 
ту? Где су они? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Цивили су лежали, једно 40 метара 
од пута они су лежали у детелини. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Лежали? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Лежали, јесте. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу ли били живи, рањени, повређени?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то приметио нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па мислим мало је сада врло, Ви сада долазите ту, 
неки људи леже и да Ви. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам имао никакве функције ни 
да им командујем нити шта, само сам казао да се ово прекине и. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А шта да се прекине? Шта су они то радили па да 
се прекине? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Каже, наишли су на минско поље. 
Ја сам им рекао, одведите људе, прекините и одведите људе у село. Ето 
толико. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А јесте ли Ви питали како то наиђоше на минскко 
поље? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Е то како су наишли, није ми то 
познато, шта су ту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Чекајте, долазите ту као неко, официр сте, мене би 
занимало као човека, неки људи леже, јесу ли живи или мртви? Шта се то 
десило? Како су они ушли у то минско поље које је иначе ЈНА поставила, 
Друга бригада. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли имате објашњење зашто нисте?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па нисам имао надлежност ту, 
само. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не, не мора да имате надлежност него чисто да 
се распитате шта се ту десило? Откуд они у пољу? Ко? Који су ови што су 
ту? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, нисам то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми везано за ово што помињете ту 
територијалну одбрану у конкретној ситуацији Ловаса, а иначе Ви кажете 
територијална одбрана Крајине у то време се тужилац Вам је рекао, звала 
територијална одбрана САО  Славоније, Барање и Западног Срема. Какав 
је то био однос иначе између ЈНА и те територијалне одбране САО 
Славоније, Барање и Западног Срема? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу да кажем конкретно ко је 
био надлежан да сарађује, који ниво, да ли је ниво гардијске дивизије, да 
ли је ниво бригаде али не могу о томе да, немам сазнања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу ли они имали неки штаб? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Штаб је сигурно постојао. Горан 
Хаџић у Шиду, они су имали штаб. Каква је била организација, шта, које 
задатке и како су формирали, није ми то познато. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је била нека ту координација између 
оперативне јединице ЈНА и тог штаба ТО  Славонија, Барања и Западни 
Срем. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Виши ниво, гардијска дивизија. 
Пуковник Ромић и горе штаб гардијске дивизије. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А какав је био ево однос конкретно у Ловасу. Ви 
имате једну територијалну одбрану, наоружане неке униформисане 
мештане. Какав је однос Ваше Друге бригаде према њима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да нисмо имали 
надлежности да њима командујемо нити да им дајемо ни задатке, ни 
ништа. Мислим да је, сад не могу да будем сигуран. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овде неки оптужени се бране да је ту у Ловасу 
заведена била војна управа и да је све било под Лончарем. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не може. То мислим нисмо то 
успели, нити смо где покушали да војну управи ми заведемо, то није 
чињенично стање какво је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми пошто се не заустављате, нисте се 
много бавили ту око тог минског поља да видите те људе, шта је како је? 
Шта је после сазнато у Другој бригади? Шта се ту десило? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Послали су возила, обавестили 
смо претпостављену команду, дошли су из претпостављене команде. После 
је командант предузимао, шта је даље било не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А која су Ваша сазнања? Која су Ваша сазнања 
после тог догађаја? Шта је то било? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сазнање да је тај хрватски 
мештанин Ловаса бацио се на мину, да је било рањених, да је командир 
Влајковић чете ТО Ваљево рањен, да су још три «Душан силни» погинула 
ту, које су сад ту јединице која је ишла. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми одакле они ту? Која су Ваша сазнања 
одакле ту они? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да су ишли да рашчисте терен да 
се уклоне снајперисти јер претходно је бригада ухватила групу од 3 
мештанина и једног смо довели у Ваљево кад смо се демобилисали 92., 
један од тих мештана што је био снајпериста на гробљу негде, с које стране 
је било, ухваћен је и тог смо Хрвата довели у Ваљево. Он је био сарађивао 
је, Једнак Ранко звао се командир механизованог батаљона и он је био са 
њим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. А која су Ваша сазнања откуд ти цивили у 
тој акцији? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Е то не знам сад, госпођо ово.  
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли се у то време распитали? У саставу Друге 
бригаде, начелник ПВО не мислим да сте Ви нешто ту. Јесте ли се као 
човек распитали шта се то десило? Откуд у тој ливади ти цивили? Шта је 
то?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Кажу да су ишли да крену да чисте 
терен од снајпериста. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко ишао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Цивили и јединица територијалне 
одбране. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А шта ће цивили да иду да чисте од снајпериста? А 
ко је то ишао? Сем цивила, ко још? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Вероватно људство «Душан 
Силни» јер тројица су кажу погинула њихова и јединице из територијалне 
одбране Ваљево, чета шта ли је била, вод, шта су ангажовали. Која 
средства није ми познато. Који број људства.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Имате још нека сазнања у вези тога? Ко је ту 
акцију, ко је то наредио, ко је командовао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Немам, немам госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта се то десило? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Немам више, нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље питања. Чланови већа да ли 
имају? Даље од бранилаца, ја се извињавам. Идемо сада устаљеним редом. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Бранкица Мајкић адвокат. Ја ћу кратко 
господине Радосављевићу неколико питања везано за овај део где сте 
причали о овим преговорима за предају оружја, значи пре саме ове акције, 
пре напада. Да ли можете да нам кажете, кажете да нису успели јер нису 
хтели да предају оружје, ја сам Вас тако разумела.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да нам пренесете Ваша сазнања 
о каквом се то наоружању ради, каква је то била да ли формација или било 
шта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу, може да постоје 
записници и у гардијској дивзији јер они су у Шид одлазили, нисам. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: На почетку свог сведочења сте рекли да сте са 
страхом онако сели у тај аутомобил са свештеником када сте кренули, па 
да ли можете да нам ту. То је септембар месец 91. да ли је тако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Септембар, тако ће бити негде 22, 
23 до 25.септембра. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да се сетите неке ситуације из 
тог периода? Да ли Вам је познато да је тенк неки отет? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте, тенк је стајао са леве стране. 
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Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете о томе нешто да кажете? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Тражили су да се тенк врати, нису 
вратили тенк.  
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли знате ко га је отео? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам ко је. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли су ти људи с којима се 
преговарало о предаји оружја који су одлазили у Шид, јесу ли они имали 
неке униформе или су били у цивилним? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У цивилу су били. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. А шта, војно сте лице и уопште били 
сте тамо. Шта су за Вас представљали као неко с којима они преговарају, 
ти цивили са којима преговарате о предаји. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Представници села, ХДЗ-а у том 
смислу су се представили. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Цивили са оружјем са којима војска преговара 
јесу ли то терористи или како их третирате у том периоду? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ми нисмо, ми смо само тражили 
да се снабдевамо водом, да не нападају нас и да буде мир. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ви као војска сте тражили од њих да Вас не 
нападају? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесам ли Вас добро разумела? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Ништа. Сада ми кажите где сте ви 
били смештени у то време? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Испред Товарника и у Товарнику. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И колико дуго сте били тамо? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па једно десетак дана испред 
Товарника док нисмо формирали се и дошло нам људство поново док се 
нисмо попунили. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А оријентационо у односу на овај период 
напада, значи на 10.10. када се десио Ловас, да ли сте Ви тада у 
Товарнику? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Испред смо ја мислим били још 
Товарника. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је  то ту месту Товарник или ван 
Товарника? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Између Товарника и Шида има 
нека кућица, салаш, па ту смо били. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: У том периоду да ли сте приметили можда 
долазак добровољаца у Товарник? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Нисте имали никаква сазнања о томе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам имао. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли Вам је познато нешто о доласку 
добровољаца у Вашу јединицу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У нашој јединици нисмо. 
Долазили су али нисмо имали те добровољце.  
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Шта значи долазили су а нисмо имали? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Долазиле су рецимо у зону 
одговорности тамо када смо били касније имали Церић, дошао је неки 
добровољачки зајечарски четнички одред, њега смо распоредили, он је 
остао у селу. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Хтела сам да Вас питам, сада опет сте рекли 
малочас на питање адвоката Лукића два пута кажете да Ваша бригада није 
имала зону одговорности. Да ли можете само то да ми објасните? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Зона одговорности госпођо. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Сада сте рекли да има и малочас сте такође 
рекли да не памтите да је у Вашој зони одговорности било неког одреда. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Дефинише се ако смо у нападу, 
зна се колика је зона одговорности бригаде лево-десно, ограничена тачно а 
овде то није било, нити је напада било, нити је било одбране, мислим да је 
недефинисано било по том питању. Испред је била Крагујевачка бригада, 
Пожаревачка бригада није се то дефинитивно ни децидно одређивало.  
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми само још једну ствар. 
Везано за сам напад кажете не знате о томе ништа, али да се то 
припремало, да ли сам Вас добро разумела? Да Вам је познато да се 
спремао напад али за сам 10.10. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам рекао да ми је познато, 
познато ми је било да се припремала артиљеријска ватра јер сам спавао у 
истој соби са начелником артиљерије и да то није била нека нарочита 
ватрена подршка, не знам колико се одредило граната да се испали, у том 
смислу је детаљније би то Милутиновић пуковник. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Био је, био је Милутиновић. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ако је био овде, он детаљније 
објасни, ја. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала Вам пуно.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан господине Радосављевићу. Ја сам 
Градимир Налић, ја браним Милана Радојчића овде. Рекли сте отприлике 
какав је састав бригаде био. Каква је била попуњеност бригаде? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да Вам сада бројчано мислим, да 
би напамет говорио. Персоналац постоји који води орган, два-три човека.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. То када сте у Ловас долазили, 
пролазили па хтели да видите пуковника ако је тако, куд сте прошли Ви? 
Којим путем?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Од Опатовца и Мохова. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли Вас је неко успут заустављао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није нас нико зауставио, ништа, 
прошао сам и дошао до центра. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А да ли је постојала нека на улазима и излазима 
из места некаква стражарска служба? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам видео нити је мене ко 
зауставио, нити је пропуштао. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Онај војник што је стајао испред како сте рекли 
команде да ли је тако? Команде?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ту је постојао стражар испред. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Како је био обучен тај војник? Сећате ли се? Да 
ли је имао стандардну униформу или нешто другачије? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли је Димитријевић имао неке људе у 
обезбеђењу сопственом? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Један одред. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам то, то за тај одред ја овде 
први пут чујем да се оперише са том чињеницом. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Ово када сте ишли са свештеником 
Буриком, да преговарате, рекли сте о свему томе да се то смири. Реците 
шта се тачно тамо дешавало па сте Ви морали да преговарате? И колико је 
то оружја било да то буде респективна сила да пуковник ЈНА иде да 
преговара о томе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, ја сам био тада 
потпуковник. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Потпуковник добро. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ја сам само ишао ради ових мојих 
старешина, имао сам још три Хрвата, сам имао у јединици и да не би било 
обостране пуцњаве и уништавања, да они предају ето у том смислу и 
Бурик се прихватио и гарантовао ми да ћу бити безбедан. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесу ли давани некакви ултиматуми? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисмо никакав ултиматум давали. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Кажите ми када се спрема, Ви сте рекли 
да се овај командант пре него што изда наредбу је ли тако, овај треба та 
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наредба на неки начин да се припреми. Он издаје ја претпостављам на бази 
података неких. Ко прибавља податке за команданта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Иде овако процедура, командант 
добија задатак, задатак се схвата 15-20 минута, после схватања задатка, 
начелник штаба даје предлог употребе јединица, начелници родова. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Чекајте мало, не питам ја технологија, него се 
напао се Ловас наредбом Лончара. Извршен је напад на село Ловас, то је 
факат овде. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Добро. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да би у тој наредби између осталог, каже се да 
се у реону напада, значи у селу Ловас налазе снаге јединице Зенге јачине 
не знам 100, 120 људи и тако даље. Напасти тако, прво артиљеријом 
распаметити, то нисте урадили јер имате своје људе унутра. Да би он 
дошао до тих података о томе и да би се напало село је ли тако и 
артиљеријом и остало, неко је морао њему да да податке о броју тих 
припадника непријатељских. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Обавештајни орган на основу 
задатка претпостављених добијао је те податке.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: И добро. Да ли имате Ви, пошто сте Ви члан 
команде да тако кажем бригаде, један од начелника у бригади, да ли сте Ви 
добили податке колико је тих од 100, 120 људи унутра које сте послали ове 
Ваше снаге, колико је заробљено? Ухапшено? Какви су губици у снагама 
били? Или Вас и то није интересовало? Ишли сте даље. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то се интересовао. 
Обавештајни орган постоји посебан орган. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли Ви присуствовали тој, на том састанку 
када је командант издао наредбу за напад на село Ловас? Морали сте да 
присуствујете као један од чланова команде. Јесте ли присуствовали? Или 
сте били негде другде?  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Можда сам био у контроли своје 
јединице, она је била ван у Шиду горе. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Шта сте од везе Ви дужили господине 
потпуковниче? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не чујем. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Од везе од средстава везе, чиме сте Ви били 
задужени? Личним средством везе којим? А којим Ваша јединица? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисмо, нисмо то имали. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Шта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам имао лично средство везе 
никакво. 
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Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Командант артиљерије и ПВО немају лично 
средство везе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Командант начелник артиљерије 
нисам имао лично средство. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А јесте ли имали, је ли постојало друго неко 
средство везе које сте Ви користили а које није било Ваше лично? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Постојала су средства у чети везе, 
начелник. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли је постојало средство везе у Ловасу? 
Јесте ли комуницирали у Ловасу преко средстава везе са неким? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам. Не знам то. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли се води дневник везе? Да ли постоји 
оперативни дневник у којем се води веза за бригаду? Где се каже колико 
пута и ко је контактирао Ловас, ко је контактирао Шид, ко је. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам, није ми познато. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Није Вам познато да ли постоји начелник? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Начелника везе ако он води тај 
докуменат, нисам. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли по правилу службе се води овај такав 
документ. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање да не бисмо овом 
сведоку. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да не, мислим да. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ја бих радо судија пристао на та Ваша овај 
подучавања о одбијању када је у питању вештачење, али ако би знали да ли 
је прихваћен захтев за вештачење, ко су вештаци и када ће бити одређен 
обим питања који ће вештаку бити постављен, па ми не би онда узалудно 
замарали овде сведоке и остало. Ми се бојимо да не останемо без тог 
вештачења, ето иде лето па просто ако нас о томе обавестите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Немојте да се бојите. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па морамо просто има овде предмета под овим 
кровом који су прошли без икаквог војног вештачења 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Када буде вештак, онда ћете моћи да питате 
све што је, како је по правилима. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па можемо ли да знамо? Јесте ли Ви донели 
одлуку о вештачењу и које је лице одређено за вештака да би евентуално 
приговорили, предложили неког другог и тако даље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У сваком случају, морате да знате да сведока овог 
не можете да испитујете. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: О чему? 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Везано за правила војне струке јер немамо користи 
од тога. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли је његова јединица имала средство везе, 
да ли је вођен дневник? И да ли је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу то. Како? Постојао је 
начелник. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли водили дневник утрошка муниције 
господине? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Дневник? 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Тако је, утрошка артиљеријских средстава, 
минско-ескплозивних и осталих. Јесте ли водили тај дневник? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па не води се дневник има 
прибелешка на карти начелника артиљерије. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А мора да пише извештај после напада колико 
је утрошио артиљерац колико је утрошио овај мина и осталог. Да ли мора 
такав извештај да преда? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли Вам то познато или није? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сасвим други органи раде то и 
друга лица.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А реците ми молим Вас. Рекли сте у једном 
тренутку да су ТО и добровољце неке сте опремали када сте добијали 
налог за опремање и да сте имали средстава.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам рекао да смо опремали ни 
да смо добијали налог. Није ми то познато. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Видите господине потпуковниче. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Само могућност да ли смо могли 
опремити то је било питање малопре. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А ко је опремио за напад на Ловас добровољце 
и остале помоћне  снаге? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Није Вам познато? Па што се узбуђујете? Ја се 
извињавам, овде су дошли све пуковници и генерали ниједан се ничега не 
сећа, неки се праве луди, неки блесави. Ја морам да питам те ствари, 
немојте да се љутите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не узбуђујем се ја, него се Ви узбуђујете. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па рекао бих по Вашем гласу који чујем у 
позадини док испитујем, да сте вас две нешто врло узбуђене, извините, али 
просто не могу да се концентришем. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја сам  потпуно онако смирена. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А реците ми молим Вас да ли је снимана веза у 
реону дејства Ваше јединице? Да ли знате нешто о томе? Да ли снимана 
веза? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да ли је снимана веза? 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Непознато ми је.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: И то Вам је непознато? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам ниво, нити је то долазило 
то тог нивоа.Да ли је радила извиђачка.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Реците ми молим Вас да ли Ви знате да 
је формирана нека јединица ТО Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не знате господине. Пошто су Вас овде много 
око те јединице питали. Добро. Хвала. Знате ли можда ко је командант те 
јединице? Када је формирана та јединица? Уствари, Ви не знате уопште. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам, не знам ко је командант. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А шта Ви подразумевате под војном управом 
господине? Пошто ме овде судија питала за војну управу, нисам сигуран да 
Ви разумете која војна управа. Разумете ли Ви или како га Ви разумете? 
Можете да ми кажете? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Војна управа је имала војно-
територијалне органе који се бар код нас у Србији доле бавили 
мобилизацијом и организацијом на тој територији, управе војног округа, а 
таквих војних управа на територији Славоније са наше стране, мислим није 
било формирано нити је функционисало. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А да ли је формирана цивилна власт од стране 
Ваше? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли је Вама неко некад издао наредбу да када 
уђете у неко село формирате цивилну власт? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато нити смо зато 
имали снаге ни стручности ни.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли Ви били у прилици, ја сам Вас малочас 
питао да присуствујете том састанку на којем је командант издао наредбу 
за село Ловас. Јесте ли добили писмену копију наредбе за напад? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми се ангажовала јединица, 
вероватно да нисам. Добио командант дивизиона. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. А дивизион је био самосталан или је 
био. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У саставу Друге бригаде.  
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Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко је био изнад команданта дивизиона ту? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Само командант бригаде. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А Ви? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А ја сам био начелник ПВО. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. А кажите ми молим Вас када кажете то 
је била група мина. Шта подразумевате Ви под групом мина? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Прво минско поље је простор 
миниран и брањен ватром испред предњег краја одбране. А он је већи 
сигурно 100 са 50 метара, 80. А ово је била група мина, то је десетак, 
петнаест, двадесет мина, колико је било ту, потезних, било каквих, 
небрањених. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Где се оне постављају? Зашто се оне 
постављају? Какав је циљ групе мина када се постави? Постоје ли нека 
правила о постављању? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Групе мина, био је циљ да се 
спречи убацивање из Ловаса од како ли се зову, све она места од Илока, да 
не би правили заседе из шуме Јелаш на комуникацији. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Када сте били на лицу места господине 
потпуковниче јесте ли видели Ви, сећате ли се, можете ли сада да 
призовете у главу, како изгледа то минско поље и где је била смештена та 
група мина? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу, нисам био упознат, 
начелник инжењерије. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли се сећате да ли је та група мина 
запречавала било какву комуникацију? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није комуникацију запречавала, 
само простор од села Ловаса па тамо, није на комуникацији нису биле. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ја немам сада судија пред собом карту, 
претпостављам ни Ви да би то сада био проблем, треба показати сведоку 
карту, због чега образлажем, то такозвано минско поље о коме говорим је 
постављено на раскрсници два пута, једног сеоског или макадамског и 
другог овог главнијег сеоског пута. Значи, тако се не запречава нигде, ја 
сам просто хтео да питам сведока да ли је он видео како је то запрећено? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам видео начелника 
инжињерије, Миливој Жугић он је давао конкретно, а да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Али човек каже да није видео и онда. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам видео, нисам га видео на 
карти, јер постоји командант инжињеријског батаљона, начелник 
инжињерије и орган који је то поставио јединица, тако да. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Нисте рекли да је ту групу мина Ваша бригада 
поставила петнаестак дана пре напада. Јесам ли ја Вас добро разумео? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Отприлике тако. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: У Вашој бригади је поставио то и кога је 
обавестио и ко је обавештен о томе да је постављена таква једна група 
мина? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Начленик инжињерије Жугић 
Миливој, покојни Савковић Радомир он је био командант инжињеријског 
батаљона. Е сада, које су снаге доле конкретно људство одредили. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па је ли урађена карта тих група? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Вероватно да су. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: А ко је био обавештен о томе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Обавештен је био пуковник 
Лончар, сигурно Жугић Миливој, начелник инжињерије га је, дужност му 
је била да га обавести. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да је он обавестио Лончара о постојању групе 
те мине? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да, да. То није било организовано 
минско поље нити је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли су обавештени ови у селу ти у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли обавештени сељани у Ловасу тамо где је 
постављено минско поље? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли били дужни да обавестите цивилно 
становништво да у околини њиховог села постављате минска поља 17 дана 
пре овог напада, значи док су они унутра, док нема никога од ових српских 
јединица? Молим тужиоче, не чујем Вас, извините? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ја бих молио да бранилац прецизира ко то ви, 
сведок није постављао мине, онда ко то ви је ли сте били дужни, морате 
прецизно да питате да би то значило. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Вероватно мисли на другу бригаду. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Једино судијама ако није јасно, Вама нећу да 
појашњавам, а Вама да кажем, значи ради се о другој бригади, па Ви 
слушајте тужиоче. Ја сам рекао да ли сте Ви из друге бригаде поставили то 
поље 15 дана раније? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу да кажем 15 дана, али 
раније је сигурно постављено. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли постављено још таквих поља ту по 
Славонији да се није знало нико о томе? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам, мислим да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од бранилаца? Нема нико. 
Изволите. 
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Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ: Само да се надовежем на колегу. Да ли 
када сте поставили, пошто кажете није било класично минско поље него 
групица мина, да ли се такво минско поље обележава да би ми који 
живимо унутра? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У сваком случају се обележава, 
требало је записник радити, правило је. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ: Али не, чекајте, да ли се ставља нека 
ознака са унутрашње стране неким знаком или се постави стража итд. Не 
могу сви у селу да добију тај нацрт постављања минског поља, ако ја 
живим у селу као грађанин како се ја информишем да је ту минско поље, 
значи ако идем путем, значи да ли постоји нека ознака? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Молим Вас, само начелно како су 
правила прописала да се ради записник у три примерка да један остаје 
јединици територијалне одбране где је, да се даје другој јединици која 
мења и долази. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ: А да ли постоје правила која вас 
обавезују да са унутрашње стране, значи, не према споља одакле долази 
непријатељ извршите неко обележавање тог минског поља или да 
поставите неку стражу? Малопре сте рекли да постоји стража која штити 
то минско поље, пошто ово није класично минско поље како сте рекли, 
него сте рекли групица мина, да ли тада ви имате неку обавезу као војска? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Има, има обавезу да се уради 
минско поље, да се обавесте наше јединице. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ: Али да ли има неко обележавање, то ме 
интересује? Да ли има неки знак као што овде ставе знак за ”забрањено 
скретање”? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми то познато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Од оптужених да ли има? Изволите 
господине Деветак. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан. Питао бих сведока ту где сте се 
задесили код тог наводног минског поља са возилом и све што сте рекли у 
вези тога да ли сте Ви кад на карти гледали то место где је уцртано, на 
топографској карти да је уцртано минско поље? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам гледао, нисам се 
интересовао за то. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли сте  Ви сигурни да је ту и постојало 
минско поље? Имате ли неких поузданих информација, властитих 
уверавања да је ту постојало минско поље? Не знам због чега је смешно. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да је постојало минско 
поље, да група та. 
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Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Мислите? Реците ми молим Вас због чега сте 
специјално известили мајора Камбера, како сте рекли, мајор Камбер да се 
десило то? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам мајора Камбера известио, 
код пуковника Лончара у команду сам дошао. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Рекли сте да је мајор предузео мере? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А мајор Камбер је добио 
вероватно, добио је задатак са возилима да дође на лице места да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Је л' имате информацију је л' помогао тим 
људима, иначе ваша бригада је л' помогла? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Немам информацију. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли Вас је то занимало уопште? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ме занимало. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Није Вас занимало? Добро, хвала Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, даље од оптужених, изволите? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добар дан господине Радосављевићу.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам чуо. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Оптужени Девчић Милан. Рекох, добар дан 
господине Радосављевићу. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Добар дан господине. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Још мало па добро вече.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Драго ми је да видим човека зато што га познам 
па зато га поздрављам. Реците ми господине Радосављевићу, да ли Вам је 
познато докле је била зона одговорности друге бригаде, која села су 
обухваћала у периоду од 10. до 18.10.1991. године?  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Он је рекао да није постојала зона одговорности. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, ако Ви тако кажете. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не кажем ја, него он је причао у свом исказу. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ми смо били размештени, то је од 
Илаче, Товарника, а у Ловасу нисмо, само је та. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А што сте ишли на преговоре у Ловас, молим Вас, 
ако није Ваша зона одговорности, да ли је то логично реците ми? Ко вас је 
упутио на преговоре у Ловас, да ли из прве дивизије? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Самоиницијативно, никаква прва 
дивизија, ништа, ја сам имао старешине Хрвате и желио сам ето. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Је л' то била приватна војска, је л' те? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није била приватна војска.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па како сте се понашали онда? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па нисмо се понашали тако. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Како приватно а идете на преговоре, мислим то 
ми није јасно? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ја сам узео свештеника, сео, то ми 
је била и част да одем. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, то је Ваш одговор. Реците ми даље, да ли 
Вам је познато ко је обезбеђивао командата потпуковника Лончара 
Душана, која јединица је обезбеђивала на терену? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: На терену? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Тада у том периоду да? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није имао никакво обезбеђење. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Никакво обезбеђење? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Никакво, имали смо чету војне 
полиције. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли сте Ви имали обезбеђење кад сте ишли на 
преговре у Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Кад сте пролазили за Шид, нисте имали 
обезбеђење? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам имао никакво обезбеђење. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро господине Радосављевићу, па ја био на 
пункту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Немојте да коментаришете, кад одговори на 
питање. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па ви сте били господине на 
пункту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало господине Радосављевићу. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ако се сећате. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не можете да причате док Вам не дам реч, кад 
сведок одговори на питање, а Ви крећете у неку свађу. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не можете тако. Имате на крају право на 
примедбе, Ви крените даље с питањима, а не ту сад Ви нешто као да смо на 
пијаци.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми колико је било чета војне полиције у 
бригади? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Само једна чета. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Само једна чета? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Само једна формацијски. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ко је био командир чете те? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Потпуковник Мирковић. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Потпуковник Мирковић? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Петар. 
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Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми даље ко је био начелник 
безбедности у другој бригади? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мајор Милошевић Милан.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми даље везано за име и презиме 
овог официра из Ловаса. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Како? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Име и презиме овог официра кога сте спомињали 
да је био у Вашој бригади из Ловаса? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Што Вас то интересује? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па не интересује ме него. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Може ли да не одговорим 
госпођо? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А који је разлог да не одговорите, поменули сте. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Бојим се имаће последица каквих 
и остало. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Каквих последица, је ли ћете доћи под удар 
кривичне одговорности, о чему се ради? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Милан, капетан прве класе 
Вукелић.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта је он радио у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није он радио у Ловасу ништа он 
је био у Шиду. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А шта је, рекли сте да сте имали? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А у Ловасу је рођен, ту су му 
родитељи били. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само то, ја сам разумела да је он био у Ловасу 
тамо. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није био у Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Био је у њиховој бригади. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Он је у нашој бригади. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Био у Шиду човек. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Био је у Товарнику госпођо, за информацију само 
Вашу. Реците ми да ли је тај капетан Вукелић био у извиђању за припреме 
на село Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Какво извиђање, каки је он био 
човече. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Није био? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Никако. 
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Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, хвала. Реците ми да ли су шеме 
постављених минских карата, да ли је то војна тајна, да ли Вам је то 
познато као официру? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сигурно да је. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Док су борбена дејства сигурно да 
је. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли сте Ви били присуствовали 
већини састанака у штабу друге бригаде у том периоду од 10. до 18? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не могу сад, али присуствовао, тад 
је ситуација, већину састанака сам присуствовао. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте? Добро, реците ми молим Вас да ли је у 
штабу томе, у просторији тој да ли су биле неке на зиду постављене неке 
шеме минских поља? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сигурно да нису. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Нису? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сигурно, мислим да није то начин 
да нешто постоји тако планови о употреби као тајна и да то тако јавно не 
мислим. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, хвала. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Реците ми на местима, у ствари у 
местима, рецимо сад примера ради наводим Ловас, да ли је командант 
места тога ко је задужен по тој формацији, да ли је он могао да има карту 
минскиих поља, постављених у тој зони одговорности, рецимо те његове 
зоне? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам, не могу ти то, то је 
питање сарадње команданта и команданта тог места како је регулисано. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми да ли је могло неко цивилно 
лице да има те карте, те шеме? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање, да ли је могло 
цивилно лице да има, чему служи одговор на овакво питање? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Он је био члан штаба па зато Вас питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Мислим, немамо ништа од ових. Не морате 
господине Радосављевићу, одговори на оваква питања су потпуно 
депласирана, не служе ничему, да ли је могло цивилно лице да има и он 
каже могло или. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па има, зато што је било сведока и таквих па зато 
питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па шта сад да се везујемо за овог. Ако имате неки 
конкретан податак. 
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Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ако је безначајно Вама и мени је. Реците ми да ли 
Вам је познато ко је вршио извиђање за поседање Ловаса? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам. Не знам да ли је вршено 
икакво извиђање. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па какве сте онда податке имали за припреме за 
напад на село Ловас, на основу којих података сте ишли онда? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Начелник обавештајног је био 
дужан и претпостављено наређење претпостављене команде то су извори 
информација.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, хвала. Реците ми да ли Вам је познат 
командир у извиђачкој чети, поручник неки Пеђа? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У извиђачкој чети? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Бригаде. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ваше бригаде да? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам, био је други. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли Вам је познато ко је могао увести 
полицијски час у зони одговорности? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мислим да није увођен тај час. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање ко је могао. 
Немојте господине Радосављевићу, кад суд каже одбија се одговор на 
питање то значи да Ви не одговарате. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Разумем.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми да ли су биле потребне 
пропуснице у тој зони одговорности где сте Ви били? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ја је нисам имао, али пунктови су 
постављени. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: На цивилна лица сам мислио, нисам мислио 
овако. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Кретање цивила? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми ко је то могао да издаје те пропуснице? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање. Кад не зна онда. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли Вам је познато име и презиме 
тога лица из Ловаса које је одведено у Ваљево, које је заробљено у Ловасу, 
одведено које је пружало податке везано? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није он пружао ништа, он је тако 
сам добио информацију да је ухваћен као снајпериста на оним брдима горе 
негде код капеле и Једњак Ранко – капетан, онда је имао у својој 
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механизованој чети и био је, добар је био као човек, био је Хрват и отишао 
је тамо с нама до Ваљева. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли сте Ви њега видели лично? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Лично сам га физички видео. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Како је изгледао? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Буцмаст, подебео, висок. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Колико је висок отприлике? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Вишљи од Вас.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми молим Вас 09. на 10. када се кретало на 
село Ловас да ли сте Ви били у штабу тада? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па вероватно сам био. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли се Ви сећате да ли је испред 
команде била постављена нека јединица која је требала да иде на село 
Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Не сећате се? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ништа, имам примедбу само госпођо 
председавајућа да кажем да овај господин Радосављевић је исто био тамо 
присутан испред команде када се кретало на село Ловас, њих шест, седам 
официра, тако да господин овај доста неистине овде износи по том питању 
у самој зони одговорности. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте то изнели у Вашој одбрани господине 
Радосављевићу. Оптужени Милан Девчић тврди да сте Ви били пре 
њиховог кретања у нападу на Ловас кад су они кренули. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се госпођо, то је, мислим 
да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Даље, изволите. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Ако сам Вас добро разумео, ниједан официр од 
потпуковника Лончара па до нижих официра у бригади није имао лично 
обезбеђење? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Никад, какво лично обезбеђење, 
није ми познато то за лично обезбеђење. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Па је л' сте се Ви одрекли Вашег личног обезбеђења 
које Вам на ратишту припада? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми по формацији уопште 
припадало. Команданту су припала два, три полицајца, а осталима никад 
то није припадало. Команданту батаљона у пешадији припада, али 
начелнику ПО и осталим то. 
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Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Када сте видели господина Димитријевића на том 
реферисању или већ како сте се договорили да то крстите, да ли сте 
приметили да је са њим било и обезбеђење? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то приметио, али нисам 
рекао да је потпуковник Димитријевић био уочи напада на Ловас на 
реферисању него раније. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Нисам Вас питао, него кад сте га видели, значи 
небитан је датум да ли сте уочили обезбеђење? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам обезбеђење примећивао, 
једноставно није са обезбеђењем ушао у објекат на командно место. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Ако сам Вас добро разумео, Ви сте из Опатовца 
дошли у Ловас и одатле сте продужили, видели минско поље и отишли у 
Товарник. Да ли сам Вас добро схватио? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Нисам најбоље чуо или ми се учинило да сте рекли 
да сте журили па се нисте видели са Димитријевићем да Вас не би ухватио 
сутон. Да ли сам ја то добро чуо? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да не би ме ухватио? 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Сутон? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сутон јесте, било је предвече. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Је л' Вама, јесте ли Ви и господин Димитријевић 
кумови? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па јесмо, супруга му је крстила 
дете, ништа више. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Господине Радосављевићу, долазите на ратно 
подручје, добијате информацију да Вам је кум два метра под земљом, како 
је рекао тај стражар. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Шеретски је. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Шеретски. Вас хвата сутон у 10 сати пре подне и ви 
се не видите. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није 10 сати пре подне, поподне 
око 15, 16 часова, сутон. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Господине Радосављевићу, немогуће је да су ови на 
минском пољу чекали вас поподне да би се ви срели на минском пољу, јер 
све што се дешавало на минском пољу дешавало се пре подне. Можете да 
ми објасните ту нелогичност? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, тај временски период мени се 
чини да је то било поподне. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Значи, с ове дистанце може да Вам се чини, али с 
оне дистанце немогуће да Вам се учинило да вас хвата сутон и да се не 
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видите са потпуковником Димитријевићем који Вам је кум. Шта је разлог, 
да ли сте се ви можда видели, само сте заборавили? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисмо се виђали, али нисмо се ту 
виђали, нисам имао разлога да.  
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Кад сте дошли на минско поље причате о две војске 
– резервистима из Ваљева и добровољцима. С киме сте разговарали, 
официр које је он припадао да ли знате, добровољцима или резервистима? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: М72 униформа. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: То је стара СМБ? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Које сте униформе на лицу места уочили? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ту сам уочио и исто војници у 
каналу су чучали са том униформом. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Значи, није постојала ниједна друга него класична 
војна СМБ униформа коју сте Ви видели? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То сам приметио тад, то сам 
приметио и то ми је у сећању остало. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Тај поручник или потпоручник, јесте га питали која 
је то формација, како се зове? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то питао, питао сам га само 
шта то радите, он каже ”наишли смо на усташко минско поље. Како?'' 
Рекох ”то је наша група мина”. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: И шта сте Ви даље предузели? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: ”Повуците то људство”, рекох 
”отале и ја ћу ићи у команду да известим”. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: На основу чега сте Ви њему рекли да он повуче то 
људство кад нисте упознати са том акцијом уопште, уопште не знате шта 
се десило? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Он је рекао да је наишли на 
минско поље и да се Хрват један бацио на мину. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: На основу чега Ви њему фактички издајете као 
потпуковник наређење да се повуче одатле? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па шта ћу, то ми је била дужност 
да урадим. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Ваша дужност? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Је л' то значи да виши чин командује нижим чином 
без обзира да ли у датом моменту су у било каквој формацијској вези или 
не, јер Ви не знате ни која је то формација, не знате коме припада тај 
официр, а издајете му наредбу? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Мене је тај догађај да су људи 
налетели на минско поље и да се горе налазе. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Господине, не питам о моралном моменту, говорим 
о чину издавања наредбе које Ви дајете непознатом лицу или официру, 
како кажете. Имате ли Ви право да издате њему такву наредбу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У оном сам случају сматрао да 
имам право и да повуку. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Дефиниши шта то значи у оном случају? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У оном случају да су људи на 
минском пољу и да има, да је активирано минско поље, у том случају сам 
имао сву моралну одговорност да прекину ту акцији и да људе одведу у 
село, цивиле. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Што сте Ви по ”весу”? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Артиљеријско-ракетна јединица 
ПВО. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Значи, сва ова питања која су се тицала мина, 
пешадије, обод села, лево-десно, сматрате ли да сте стручни да одговарате 
на њих? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Стручан сам, завршио сам 
командно-штабну академију пре тога, био и, имао сам. 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Значи, Ви сте због специфичности ситуације узели 
себи за право да можете да командујете официру за кога не знате ни којој 
јединици припада, ни који задатак има, ни шта ту ради? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, објаснио је да због тога што је активирано 
минско поље сматра да има право да. Да ли имате објашњење? Немате 
више питања? 
Опт. ДАРКО ПЕРИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли имате објашњење како Ви не питате у тој 
ситуацији тог потпоручника, поручника, ко је ово наредио, шта је ово? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ:  Вероватно да сам, нисам ја само 
на томе завршио, али кажем не сећам се госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Сад не сећате се ко је? Да ли сте сваки дан виђали 
цивиле у минском пољу па сад не сећате се? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Знам да сам реаговао да то 
прекину енергично и то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па добро и најлогичније питање је било ко је ово 
наредио, шта је ту, и Ви се сад ту не сећате да сте питали или не сећате се 
шта Вам је речено? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам то питао ко је наредио и 
шта је било, како су дошли до. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, изволите. 
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Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Питао бих сведока то на минском пољу кад је 
наишла. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Гласније, не чују Вас ови сви други. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Кад је наишао на дешавања на том минском пољу 
да ли је сусрео још некога официра да је наишао на покојног Милана 
Јеремију? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Каже није.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не сећам се. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Немам више питања, имам само приговор један, 
јер ову причу коју је сведок испричао, таква је исто изјава и покојнога 
Милана Јеремије и он је наишао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Који покојни Милан Јеремија, никад није 
саслушан. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Није саслушан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не постоји таква његова изјава у списима. 
Изволите.  
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Ја нисам разумео сведока на који 
начин је учествовала војска и да ли је по њему учествовала у напад на 
Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није ми познато сем те 
артиљеријске подршке да је било из бригаде другог састава, других 
јединица које су учествовале. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Да ли је у Товарнику постојала још 
нека војна сила, сем Југословенске народне армије, сем вас, је л' постојала 
још нека војна сила тамо? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Вероватно да је имала САО 
Крајина, како ли сте се звали. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Нема вероватно, је л' постојала или 
није? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Полиција и. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Није Товарник као Њујорк, 
Товарник је село, значи ви сте тамо, је ли било или није било? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Самозвана нека постојала је 
Вуковарска чета, звали су се Вуковарска чета њих двадесетак. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Ко је тамо кога контролисао, они 
вас или ви њих? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нико није, ми нисмо контролисали 
њих. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Ко је могао да наоружа 100 људи у 
Товарнику да крене на Ловас сем вас? 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли Ви знате ко је наоружао те људе што су 
ишли у чишћење села? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам ко је наоружао, али 
имало је могућности и наша бригада да наоружа и дивизија имали смо и 
прва армија, како се зове Прва војна област, имали смо могућности да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Како је, да ли Ви одлазите у Ловас 
сами на преговоре са свештеником Буриком? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сам сам отишао. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Како ступате Ви с њим у контакт? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ступам у контакт, били су 
Крагујевчани у Товарнику и ја сам отишао у Товарник и тамо сам ступио 
са једним и другим свештеником и ту сам се упознао и са православним и 
са овим. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А докле сте били у Товарнику? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Товарнику смо били, па не могу 
сада децидно да одговорим, али. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Били сте за време напада на Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Били смо. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Је л' знате да је свештеник Бурик 
убијен пре напада? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Пре напада не знам да је убијен, не 
знам да је убијен, знам да сам га узео у моје возило, ”фијатку” и да сам га 
одвезао у њихов самостан, да ли је село Сот или Беркасово где имају 
самостан, али он се вратио,  имао је велику библиотеку, а ја сам га узео и 
одвео. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Да ли знате да је убијен? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Знам да је убијен, у Товарнику је 
тад била артиљеријска бригада. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Шта сте поводом тога урадили? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А шта ћу ја нисам имао своје 
надлежности. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То нема везе са предметом оптужбе тај свештеник, 
идемо даље с питањима. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ја сам учинио са људске стране да 
га одведем. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Он је био преговарач, преговори су 
прекинути, он је убијен да би преговори били прекинути, то је био први 
преговарач с њима, он је убијен. Они су могли да су хтели да нађу војска за 
пет минута ко је убио свештеника, него их није интересовало. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сигурно је тад била, сигурно је 
кад је убијен свештеник. 
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Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Свештеник је убијен пре 10.-ог, 
пре напада на Ловас и Ви сте то знали само да би могли да донесете 
наредбу о нападу на Ловас, прекинули сте ви преговоре. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нађите податке, била је бригада 
АРЈ ПВО из Земуна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Пуномоћници изволите? 
НАТАША КАНДИЋ: Ја сам хтела да Вас питам само, помињали сте да 
само знате око те артиљеријске подршке. Да ли знате с ким је у вези са том 
артиљеријском подршком разговарано у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не знам, не знам да се у Ловасу 
с неким разговарало, не знам. 
НАТАША КАНДИЋ: А да ли знате ко је био власт у Ловасу у то време? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам ни то. 
НАТАША КАНДИЋ: Касније? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Касније сам чуо за Љубана 
Деветака да је био. 
НАТАША КАНДИЋ: Шта да је био? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Која је функција не знам да ли 
председник села, управник, како ли су се звале те дужности. 
НАТАША КАНДИЋ: Рекли сте нам да није било војне управе, да ЈНА  
није нигде успела да успостави војну управу, а да ли је било негде војне 
команде у неком селу – Товарнику, Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Товарнику је била команда, 
мењале су се разне јединице од пожаревачке бригаде, прво крагујевачка, па 
друга ваљевска, та бригада артиљеријско-ракетна из Земуна и тако. 
НАТАША КАНДИЋ: А у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А у Ловасу није конкретно имала, 
бар кад смо ми били у реону Товарника док нисмо отишли касније за 
Јанковце и Мирковице. 
НАТАША КАНДИЋ: До ког периода Ви то знате? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То не могу да сигурно до 18., 
20.октобра да смо отишли, после смо отишли. 
НАТАША КАНДИЋ: До тада није било војне команде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Постојала је војна команда наша, 
ми смо. 
НАТАША КАНДИЋ: У Товарнику? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Товарнику и ту. 
НАТАША КАНДИЋ: Која је била и за Ловас или хоћете да кажете да је у 
Товарнику била а у Ловасу није, кажите? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Ловасу није а у Товарнику смо  
били као команда Друге бригаде. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта је сад ово? Каква је то. 
НАТАША КАНДИЋ: Морам да признам остало ми је нејасно. Јел та из 
Товарника односи се и на команду? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: У Ловасу? 
НАТАША КАНДИЋ: Тако је. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да, по неким надлежностима, по 
раду јединица Територијалне одбране. 
НАТАША КАНДИЋ: А ко је на челу те војне команде? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Није постојала војна команда, 
само ратна команда Друге бригаде. 
НАТАША КАНДИЋ: Онда кажите ратна. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, војна команда није ми тај 
термин познат да је употребљаван у оном смислу која је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А јесте ли Ви били господине Радосављевићу у 
Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не разумем? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли били у Ловасу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесам био тај дан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То са Буриком, а јесте ли били после? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Е после тај дан кад је било 
минирање ја сам пролазио кроз Ловас из правца Опатовца или Мокова.х 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, то смо чули. Јесте ли били у самом месту 
Ловас? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па ту сам прошао, прошао сам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па прошли, а да ли сте ушли у место, јесте ли ушли 
у село? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ушао сам, кроз село сам, 
комуникација води кроз село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Прошли кроз центар села? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Тог дана кад је било минско поље? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Тог дана кад је било минско поље 
и стао сам пред командом и  питао за потпуковника Димитријевића где је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И то је једини пут кад сте били или како? 
НАТАША КАНДИЋ: Чекајте али сад да питамо пред којом командом сад? 
Кад сад је реко да нема команде. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ми зовемо командно место 
команда. 
НАТАША КАНДИЋ: А шта је командно место? 
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Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Командно место где се налази 
командант са својим штабом, својим помоћницима. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро, а које је то место, како знате за то место? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То је зграда, то је зграда у којој се 
налази потпуковник Димитријевић са. Е, тако ми. 
НАТАША КАНДИЋ: То је значи командно место, то је команда? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: А никако у оном смислу 
командовања територијом, то није то. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро, Ви сте стали ту пред командом? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Јесте. 
НАТАША КАНДИЋ: И, описали сте нам тај разговор са тим војником. А 
да ли Ви тражите још некога ту у селу да? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам тражио никога, ја сам 
прошао, кретао се за Товарник. 
НАТАША КАНДИЋ: Мало пре сте нам рекли такође да сте Ви рекли тамо 
док сте на минском пољу да Ви идете и да ћете известити команду о овом 
догађају. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Команду, команду Друге бригаде. 
НАТАША КАНДИЋ: Реците нам кога сте известили? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Пуковника Лончара. 
НАТАША КАНДИЋ: И шта сте му рекли? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Рекли смо, рекао сам да сам 
наишао на ситуацију да су, активирано минско поље и да има рањених и 
погинулих и да се. 
НАТАША КАНДИЋ: Само да разјаснимо, пошто сте мало пре 
употребљавали и претрес винограда и минско поље, да ли сте Ви 
известили о томе да су доведени да разактивирају, деактивирају, или шта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам ја, нисам ја знао за њихов 
задатак конкретан, ја сам само рекао да се активирала та група мина и да 
је, да има рањених. 
НАТАША КАНДИЋ: Молим Вас само мени као лаику, значи Ви знате да 
је то минско поље, видите у минском пољу људе, и шта то за Вас значи? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па за мене значи да је дошло то, да 
ли несретним случајем, да ли стицајем других околности да се активирало 
минско поље, да има повређених и да треба повући те људе са минског 
поља, указати помоћ и извести. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро, када сте Ви тамо на минском пољу да ли 
видите који су то људи? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Видео сам. 
НАТАША КАНДИЋ: Људи повређени? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Повређене нисам видео. 
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НАТАША КАНДИЋ: А кад Вам неко каже Хрват је активирао, шта? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То ме је тај старешина известио. 
НАТАША КАНДИЋ: Молим? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То је ме тај старешина који је био 
у униформи М72, чина потпоручника или поручник и он ме је известио да 
је Хрват се бацио на минско поље и да има повређених и. 
НАТАША КАНДИЋ: Да ли Ви тада сте на минском пољу, да ли за Вас има 
елемената да је учињено нешто што је повреда закона? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Сад је то претпоставка да ја нисам 
упознат ни са задатком којим су дошли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Он је рекао шта је предузео и. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Моја је дужност била да известим 
надлежне. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Обавестио је свог команданта и. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: И урадио сам  мислим да сам. 
НАТАША КАНДИЋ: Да је активирано минско поље? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Такви су његови одговори. 
НАТАША КАНДИЋ: А да ли сте са потпуковником Димитријевићем 
после тог догађаја разговарали о том догађају? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Никад. 
НАТАША КАНДИЋ: Никад? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Никад нисам. 
НАТАША КАНДИЋ: А кажите ми када сте Ви чули да је на том минском 
пољу да су страдали цивили? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: То је касније, сутрадан смо чули 
да има настрадалих доста. 
НАТАША КАНДИЋ: Ког настрадалог, кога? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да је поручник Влајковић из чете 
ТО рањен, да су тројица «Душана силних» погинула и да има 14, 15 
погинулих мештана Ловаса. 
НАТАША КАНДИЋ: А прво је да је рањен Влајковић и да су три «Душана 
силног» па онда цивили, то, такав је био? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам какав је редослед, 
уосталом те податке знам да сам до њих, сад знам. 
НАТАША КАНДИЋ: Ваш редослед. А кажите ми кад сте сутрадан сазнали 
јесте ли после тога разговарали са потпуковником Димитријевићем? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам. 
НАТАША КАНДИЋ: Никад? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Нисам, он је отишао за Ваљево, ми 
смо отишли за Мирковце и прошла је година. 
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НАТАША КАНДИЋ: Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, довршено је ово сведочење. Изволите само 
кратко. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Један од сведока рече да је на тим 
преговорима тамо у Шиду да су им обећали ако буду кооперативни, младу 
војску, да ли нешто о, и да неће бити проблема. Да ли нешто ти о томе 
можда знаш? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Не знаш, добро. Да ли би ти могао да 
препознаш тог потпоручника или поручника са ким си разговарао на 
минском пољу? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Можда овде сад да се појаве, да 
погледам, али. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А можеш ли да нам га опишеш мало 
ближе онако? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Висок, сувоњав са наочарима, ето. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево нека устану сви оптужени да видимо, човек 
каже можда би могао. Устаните сви, окрените се господине 
Радосављевићу, после 20 година, само.  
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Не, не могу да се. Не знам, не 
знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро седите, значи не можете.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Радосављевићу питам те, кажеш да 
немате зоне тамо, да није постојала зона, зона знамо да се одређује са 
четири тачке тамо, није важно то, али ја те питам шта је заправо било тамо 
у местима где су биле Ваше јединице, је ли то била ваша зона? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Па сви смо уз комуникацију били, 
Илача, Товарник, после дошли Оролик, остали крагујевчани и у Јанковце, 
није то децидно било ја не знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро да се не расправљамо сада. 
Радосављевићу, Милутиновић је био овде сведочио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Димитријевићу, хајдете да приводимо 
крају. Не морате сада њему да цитирате, да ли имате још неко битно 
питање и да завршимо. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Молим Вас, произашло је нешто сад 
из питања госпође Кандићке, произашло је нешто што се апсолутно не 
слаже. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питајте, шта? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Кажеш командно место, командно 
место, то није командно место. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало тише молим вас, не чујемо. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Откуда ти заправо знаш да је тамо 
било командно место моје и да сам ја тамо имао неки штаб? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Ту сам само подразумевао место 
где си се налазио, ето нисам да си ти имао штаб, само. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Па како можеш тврдити човече? 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Добро, сад. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Како сад, реко си сад штаб где се 
налази неко који командује. И још једну ствар, рекао си мало час да сам 
био на реферисању, на реферисању, молим те термин, па си онда говорио 
да је реферисање одржано у касним вечерњим сатима, ја те питам поново 
сад, већ сам те једном питао, да ли дозвољаваш могућност да ја нисам био 
тамо на реферисању никаквом. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ајдете сад молим Вас, човек је причао, 
реферисање, сада да ли дозвољава могућност да није и тако даље. Да ли 
имате још неко питање? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Стављам примедбу на ово. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па то реците, те примедбе. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Стављам примедбу на то јер никада 
ни на каквом реферисању нисам био тамо и то је потврдио и његов 
командант бригаде, био сам само на том састанку 17.10., у раним јутарњим 
сатима, никада више, по ноћи посебно не, јер је велика опасност била. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Дајем могућност да сте били, а 
једном сам вас видио да сте били. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Довршено сведочење. 
Сведок МИОДРАГ РАДОСАВЉЕВИЋ: Да ли је било увече, кад је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да направимо паузу па прелазимо на другог 
сведока. 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Главни претрес се прекида у 17.20 часова и биће настављен у 
17.40 часова. 

 
Настављено у 17.43 часова. 
 

Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Стефановићу, да узмемо 
Ваше личне податке. Име оца? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Трифун. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од оца Трифуна, по занимању сте? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Трговац. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Трговац, са станом у? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Лозници. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Лозници. Курсулина 4 је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, тако је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Година рођења и место рођења? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: '60. Лозница. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рођен '60.године у Лозници. Да ли сте у неком 
сродству или завади са Љубаном Деветаком, Миланом Девчићем, Миланом 
Радојчићем, Жељком Крњајићем, Миодрагом Димитријевић, Дарком 
Перићем, Радованом Влајковићем, Радисавом Јосиповићем, Јованом 
Димитријевићем, Сашом Стојановић, Драган Бачић, Зоран Косијер, 
Петроније Стефановић, Александар Николаидис? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  
 
 Са оптуженима несродан, није у завади. 
 
Бићете саслушани као сведок, као сведок сте дужни истину да говорите, 
давање лажног исказа је кривично дело, нисте дужни да одговарате на 
поједина питања уколико би себе или неког свог блиског сродника 
изложили тешкој срамоти, знатној материјалној штети или кривичном 
гоњењу. Пре него што кренете да дајете Ваш исказ положићете заклетву 
прочитавши тај текс испред Вас. Изволите. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Заклињем се да ћу о свему што пред 
судом будем питан, говорити само истину и да ништа од онога што ми није 
познато нећу прећутати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Можете да седнете. 
 
 Опоменут, упозорен, а након полагања заклетве изјављује: 
 
Пред Вишим судом у Београду води се кривични поступак против ових 
четрнаест лица због кривичног дела ратни злочин против цивилног 
становништва, предмет оптужбе страдање 69 цивила Хрватске 
националности у октобру, новембру месецу '91.године, у селу Ловас, 
ближи предмет оптужбе напад на Ловас, страдање цивила приликом 
напада, затим убиства, противзаконита затварања, телесна повређивања 
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цивила у овом периоду у селу и страдање цивила при догађају на 
такозваном минском пољу, испричаћете суду у вези овога што је предмет 
оптужбе, шта је Вама познато, предложени сте од стране одбране за 
сведока. Испричајте јесте ли у том периоду били у Ловасу, ако сте били у 
ком својству, да ли сте у некој формацији, јединици? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да Вам кажем нешто, ја сам у Ловас 
дошао једно поподне, значи то је било у октобру, скоро вече је било, ту сам 
преноћио и ујутру сам добио задатак да идем даље. Ништа више не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У ком својству сте Ви, јесте ли били војно лице, 
шта? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам био командир 
противдиверзантске чете из Лознице. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је територијална одбрана? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Имате ли неких сазнања, чули сте шта је предмет 
оптужбе, напад на Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, ништа нисам чуо, ништа око тога 
не знам ништа шта се дешавало тамо и не бих ништа ни да кажем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А којим поводом одлазите у Ловас и та Ваша 
посета Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам кад смо дошли тамо на 
територију Товарника, ми смо пребачени у Чаковец, место Чаковец, у 
Чаковецу смо били дал два или три дана, не знам ни ја, две ноћи смо 
отприлике преноћили и треће вече сам ја упућен у Ловас да би дао 
подршку војницима који су, који се налазе већ у Ловасу, иначе су они били 
из каже из Лајковца и Љига. Када сам дошао, то је можда већ било негде 
око седам сати са јединицом ту у Ловас, мене су сачекали мештани, 
разместили смо јединицу моју, односно чету по кућама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли Ви били командир те чете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекосте да је то противдиверзантска чета? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тако је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Територијалне одбране Лозница. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Која се саставила, заправо која је 
чинила одред зоне Ваљево и Лозница, Шабца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко Вам је био командир? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Перић Дарко. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Командант одреда је ли? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па причајте нам шта се то дешавало, ми овде 
имамо присуство те јединице, неки трагичан догађај, предмет оптужбе? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: То Лозничка јединица није била тад у 
Ловасу кад је то било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко је био надређени Перић Дарку? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Команда Другог, Друге бригаде, ко је 
био, не знам. Ја знам да је Перић Дарко био командант. Другог, Друге 
бригаде, које је био не знам. Ја знам да је Перић Дарко био командант 
одреда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А не знате ко је њему надређен? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите колега Лукићу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Хвала Вам. Добар дан господине Стефановићу. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Добар дан. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ја сам Бранко Лукић, бранилац потпуковника 
Димитријевића. Ја ћу за Вас имати кратка питања, мислим да су доста 
конкретна. Чули смо данас која је Ваша позиција била у ТО у октобру 
'91.године.  Када сте Ви кренули из Лознице, да ли се сећате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: 08.октобра. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И где сте дошли? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Ваљево. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Шта се десило када сте дошли, кад долазите у? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Ваљеву сам кад смо дошли тад 
преноћили смо, сутрадан ујутру смо на фудбалском игралишту, у ствари 
преноћили смо у касарни, на једном игралишту те касарне смо се скупили 
Шабац, Ваљево, Лозница, формирали ту један полукруг, командант и 
потпуковник Ђокић су нам одржали један говор, рекли нам будуће задатке 
и онда смо се упутили. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Дакле ко Вам ту у Ваљеву наређује, у Ваљеву ко 
Вам наређује? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је био потпуковник 
Ђокић. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И куда се упућује колона одатле? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Према Товарнику. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Како? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Шид-Товарник. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Чиме путујете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Путујемо својим возилима којима 
смо дошли, моја војска је била у камионима јел сам ја дошао са камионима. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И ко води колону? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је на челу био Перић 
Дарко и да ли је још, ко је још био горе не знам ни ја. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И где долазите? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: До Товарника. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: До Товарника. Када тамо стижете, рекосте 08? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па ја мислим после један сат 
поподне. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И где и када одлазите из Товарника? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Товарнику тај дан преноћујемо, 
ноћујемо, сутрадан ујутру крећемо за Чаковце, тамо у Чаковцима долазимо 
и добијамо распоред зоне које треба ми да запоседујемо, у ствари добијам 
ја заповест коју моја јединица треба да запоседне тај део да се брани, као 
да се, мислим да се брани то место Чаковец. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добијате заповест? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Од кога добијате ту заповест? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Од Перића. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Од Перића. Хоћете да нам кажете како долази до 
тога да добијете заповест, како сте, је ли радио везом, куриром, писмено, 
да ли се сећате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, заповест сам добио лично од 
њега, био сам код њега у школи где је била смештена команда одреда, био 
сам код њега ту и он је дао наређење. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. А у Чаковцу јесте ли имали нека задужења? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Задужења само да се брани то место, 
да ето обезбедимо мир у том месту. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли тада у Чаковцу срећете потпуковника 
Димитријевића? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Из Чаковца одлазите где? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Из Чаковца одлазим у Ловас. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, то сте нам рекли, само сте преспавали је ли 
тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Сврха Вашег доласка у Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Сврха мог доласка у Ловас ми је 
речено кад сам кренуо из Чаковца да дајемо подршку Лајковчанима ни 
Љижанима јер се налазе у незгодној ситуацији.  
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Очито од тога, нисте давали подршку, није било 
ништа од тога? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Зато што смо то дошли тако касно, 
негде можда седам, пола осам, ујутру кад смо устали, то је можда било 
негде, заправо већ се одјутрило, девет сати, стигло је наређење да ја кренем 
са мојом јединицом и у саставу оклопне једне јединице којом је 
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командовао Македонац један, ја мислим да је потпуковник, не могу да се 
сетим како се зове, и да идем пут према Опатовцу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Коме је припадао тај Македонац, потпуковник? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па у саставу Друге  ПМГ, како се. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Друге бригаде? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко вас дочекује када долазите у Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Територијалци. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Јесте ли, када долазите у Ловас, јесте ли ту срели 
Димитријевића? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Ловасу? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: У Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Је ли Вам он нешто наредио када сте дошли? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Сутрадан напуштате Ловас и куда одлазите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: За Опатовац. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко вам издаје наређење да идете за Опатовац? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Наређење ми је дошло од команде 
одреда и од Славета тог потпуковника који је командовао том јединицом. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да није то Славе Стојанов? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте, јесте, ја сам погрешио нисам 
знао презиме. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Шта вам је он рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рекао је да се, да спремим јединицу 
за покрет и налазим се у његовом саставу, иде оклопна јединица пут  према 
Опатовцу где ћу ја остати у том селу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Је ли он кренуо некуда, Славе Стојанов да ли креће 
некуда са својом јединицом? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Са мном иде напред, ја за њиме 
крећем. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: И када долазите у Опатовац шта се дешава? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Када долазимо у Опатовац колона 
стаје, јединица моја остаје ту у Опатовцу, добијам задатак да распоредим 
јединицу како би сачувао село да не дође до неких нежељених ситуација.  
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко Вас је дочекао ту у Опатовцу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дочекали су нас Срби територијалци, 
њих 11 мештана, мештани из Опатовца. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Шта су они? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Они су рекли да су борци били и да 
треба да формирају команду тог места. 
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Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ту сад у Опатовцу од кога добијате задатке и какве 
задатке добијате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Од команде добијам задатак да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Чекајте команде? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Команде одреда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците кога персонално, шта то значи команда 
одреда, не наређује десет њих, од кога? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Перића. Добијам наређење да то село 
направим један круг и да обезбедим само да не дође до неких нежељених 
ситуација. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: А јесте ли ту у Опатовцу добили неке задатке од 
Славета Стојанова? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па он ме је можда посаветовао шта и 
како да урадим. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Је ли Вам, јесте ли добили наређење да правите 
пунктове? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко Вам је то наредио? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је то Славе рекао да се 
то обезбеди тако. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је када сте били у Ловасу неко рекао да 
постоји војна управа? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не сећам се тога. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је у Опатовцу постојала војна управа док сте 
тамо били? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Војна управа? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Војна управа, да ли ви тамо владате кад долазите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: А не, не.  
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је у Опатовцу функционисала власт? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Опатовцу су тад тих 11 Срба који 
су нас дочекали формирали ту власт, председника месне заједнице, 
командира полиције, не знам ни ја још шта већ следује, поделили су себи 
функције.  
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли сте Ви били укључени у ту власт? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је у Ловас постојао полицијски час када сте 
били? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Опатовцу? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: У Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Кажете увече сте дошли? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: А да ли је у Опатовцу постојао полицијски час? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Исто. Да ли су припадници команде Друге бригаде 
долазили код вас у контролу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Долазили су, јесу, долазили су. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли можете да кажете колико пута? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па не могу се сетити али најмање два 
пута је била контрола да се види како и шта ради јединица с којом сам ја 
руководио. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Рекли сте коме сте били потчињени. Јесте ли ви 
експлицитно од стране Славета Стојанова били обавештени да сте 
потчињени Другој бригади? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Он Вас је лично о томе обавестио? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Он лично ме је обавестио, усмено ме 
је у Ловасу. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Е сад само да Вас питам, ко је Грујић Драган, да ли 
знате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Драгана Грујића сам упознао у 
Опатовцу, иначе он је радио у Крупњу тамо, тад зване територијалне 
одбране. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Каква је његова улога била у вашој чети ако је 
имао неку улогу и да ли је он у то време био у Опатовцу када сте и Ви 
били? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте, био је у Опатовцу, а његова 
улога је била као координатор, односно да помогне мени да руководим том 
јединицом да не би дошло до неких пропуста. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, да ли је он могао нешто да нареди било 
коме из Ваше чете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је он Вама могао нешто да нареди? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је он могао да пренесе неко наређење од 
некога другог? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Наређења која су стизала ја сам их 
добијао. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ви лично? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко је могао да донесе одлуку о употреби Ваше 
чете? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Командант одреда Перић. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је могла и Друга бригада да одлучи о 
употреби Ваше чете, какав је Ваш утисак био? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па уз његово одобрење 
највероватније да да или његово обавештење да буде и он обавештен 
јединица та и та да буде употребљена. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. Ко у оквиру чете издаје заповест, у оквиру 
Ваше чете ко издаје? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Командир чете, ја тад. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли сте Ви писали борбене извештаје у то време? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Писао сам и обавештавао команду 
одреда какво се стање налази у јединици. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Коме сте слали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Команди одреда. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли Вам је у то време Миодраг Димитријевић 
потпуковник био претпостављени у било ком смислу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је Димитријевић потпуковник икад дошао 
код вас у контролу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Опатовац не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: У контролу, да ли је контролисао вашу чету? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У Чаковцу и Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Чаковцима није, у Ловасу јесте. У 
Ловасу сам га ту и упознао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Он је дошао увече кад се јединица 
била распоредила дошао је код мене у ту кућу где сам и ја био смештен и 
рекао је да ће да преноћи с нама ту. Ми смо то вече са њим попричали 
можда о стању како се налази, шта је, и како је и ништа више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли га знали од раније ко је тај Миодраг 
Димитријевић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Први пут га упознајете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Први пут га видео тад и више никад. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта каже ко је он, шта? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рекао је да је потпуковник и имао 
чин, видим да је био потпуковник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли питали Дарка Перића ко је сад овај, је ли 
он наређује теби, шта је он нама сада овде? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам могао јер нисам ни био тад ни 
везан за Дарка Перића, нисам ни имао радио везу тад то вече. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ми причамо о Ловасу, кад сте Ви дошли у Ловас да 
ли се сећате који је датум? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дошао сам у Ловас 14. или 15. 
октобра, да Вам кажем судинице не могу тачно да кажем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И шта сад Вама је надређени Дарко Перић с којим 
немате никакву везу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ту ноћ, ту ноћ, ја долазим у Ловас 14. 
или 15-ог не знам сад како да кажем, долазим негде после 19 часова. 
Распоређујем јединицу у Ловасу, у ствари територијалци који су нас 
дочекали распоређују јединицу по селу то је већ. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Који територијалци, на које мислите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ловаса, села Ловас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко вас то прима од територијалаца села Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рекли су, зауставили су на уласку 
јединицу, моје возило где сам ја био и питају ко смо, ја кажем да долазимо 
из Чаковца и каже «јесте ви који сте дошли за подршку», реко «јесмо», има 
нас тројица-четворица момака који су нас ту сачекали, каже овако «један 
вод иде на ово место, друго на оно и трећи на ово», тако је и био распоред. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И шта би од те подршке, кажете после одосте? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дошла команда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рекох ја од овога Стојанова ујутру. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како Ви примате команду од Славе Стојанова, а 
надређени Вам Дарко Перић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И Дарка Перића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Објасните ми то. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ујутру, сутрадан ујутру. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Објасните ми то, Вама је непосредно 
претпостављени Дарко Перић. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како Ви примате од Славе Стојанова наредбу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дошли су њих двојица до мене 
сутрадан ујутру у Ловас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дарко Перић и Славе и каже «ја сад 
прелазим у састав код Славета и идете са мојом јединицом за Опатовац». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И Вама Дарко Перић каже да Вам је сад надређени 
Славе Стојанов? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тако је, до Опатовца. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро.  
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли сте имали радио или телефонску везу са 
потпуковником Димитријевићем икад у то време? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: То је све што сам ја имао за овог сведока. Хвала 
Вам, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Оптужени? Изволите.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Миленко, ја бих те питао само да ми 
опишеш шта се дешава кад ти. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Гласније мало, не чујемо Вас. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ми опишеш ако можеш шта се 
дешава када ти долазиш у Ловас? Да ли знаш где је твоја чета цела? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: То је било збуњујуће за мене. Мало 
пре сам рекао да су нас на уласку у село Ловас сачекали територијалци, 
тако су се представили, видео сам униформе, претпоставио сам да чим су 
знали ко сам и шта сам и одакле долазим да је то што каже наша војска. 
Они су мени развукли чету, ја нисам знао где се шта налази, само један део 
јединице сам знао где је. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро, хвала. Рекао си да мене 
срећеш ту, да сам ја дошао код тебе, да ли можеш да ми опишеш како смо 
се заправо ти и ја ту нашли, да ли је то било намерно или случајно, да није 
било по неком телефонском позиву или тако нешто? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Намерно или случајно, па не знам 
како то. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли се сећаш можда неког одласка 
у суседну кућу, неког тенка поред кога је морало да се прође и тако нешто? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, сећам се. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Па где смо ми то пролазили поред тог 
тенка? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Пролазили смо у оној улици испред 
оне куће где сам ја био смештен, а изашли смо из куће Љубана Деветака. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Добро, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ко је то тај Љубан Деветак, ко је то? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мени је речено да је то командант 
села, места или не знам ни ја тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Речено, ко Вам је то рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Речено ми је ту кад сам дошао у ту 
кућу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко? Ко је рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не могу сад да се сетим ко је рекао, 
да ли је рекао неко од војника. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Мештанин неки, од војника? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да ли ми је неко рекао од војника. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Димитријевић Вам рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко Вам је рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, није ми Димитријевић тад ништа 
рекао него ја мислим да је неко од војника ко ме је примио ту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ти мештани, ти територијалци је ли на њих 
мислите или? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли ти мене срећеш у кући Љубана 
Деветака преко пута куће у којој си ти био смештен? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Па ко те је звао тамо? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Зазвонио је пољски телефон у оној 
кући где сам ја био смештен. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Па то причај брате, човече.  
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И ова газдарица која је нас примила 
она ми је рекла да се јавим на телефон. Ја нисам отишао први пут. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, рекао си о чему смо ја и ти 
разговарали тако да мислим да то описао си углавном. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па шта би са тим телефоном, звонио пољски 
телефон и? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И ја нисам отишао да се јавим први 
пут, телефон је спуштен. Звонио је други пут и каже за Миленка телефон. 
Ко мене сад зна да сам ја ту. Јавио се, каже «треба да дођете у кућу преко 
пута те куће где се налазите, пређите улицу на ћошку је та кућа». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко се јавио, не разумем? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Војник један и рекао је да је то кућа 
Љубана Деветака. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И каже Вама да треба да дођете ту у ту кућу. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. Пошто је био полицијски час 
већ почео тенк је стајао на самој раскрсници, значи између те две куће. Ја 
сам требао да пређем испред тенка да бих дошао до те куће тамо. Некао 
сам урадио и то и отишао сам тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте упознали Љубана Деветака? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ништа, ту смо сели, попричали мало. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта прича Љубан, шта каже, што сте ту 
премештени? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Откуд знам, не сећам се више шта 
смо причали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па шта сте с тим човеком разговарали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Само можда једно пола сата. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли било неке приче чули сте командант села, је 
ли било неке приче каква је ситуација у селу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па да је ситуација незгодна зато сам 
и дошао ту у испомоћ. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли био у униформи Љубан? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не сећам се то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Да ли то значи како смо се ти и ја 
срели да је то био случајан сусрет или намера? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па закључите Ви. Ви сте мене, 
заправо из те куће мене је звато. Ја сам отишао тамо, видео сам Вас и 
Љубана Деветака да седите у оној соби једној, већа соба, за столом. Ја сам 
се пожалио вама да ме глава заболела у моменту јер ми је јединица 
растурена не знам где ми је остатак војске.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: При повратку у ваше просторије тамо 
где сте се разместили да ли се десило нешто чега се Ви сећате баш у вези 
са тенком? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Десило се. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Шта? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да је тенк у моменту опалио кад смо 
били на сред раскрснице. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, хвала. Да ли су у Опатовцу 
обављани пољопривредни радови? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Док сам ја био? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Да. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесу. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ко их је то обављао, да ли сте ви 
организовали неку радну обавезу или тако нешто? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мештани. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Мештани, значи власници имања, је 
ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро.  
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Брање кукуруза. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Сад једно опет стручно питање ако 
дозволите? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Немојте та стручна питања, сад ћете питате 
командира чете. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Само сам хтео да га питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Конкретно тамо за Ловас тај дан, ту ноћ шта је 
било и идемо даље. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. Тужилац нема. Можете ли Ви мени да 
објасните како Ви не знате ко је надређени Дарку Перићу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је био потпуковник 
Ђокић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па нема шта да мислите, или знате или не знате. Ви 
као командир чете Вама је надређени Дарко, кад одбијате Даркова 
наређења Ви сте дужни да обавестите његовог надређеног. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам ја научио, нисам ја госпођо 
научио да одбијам наређења, ја сам све прихватио.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, али постоје ситуације кад се одбијају и по 
правилима војне струке дужни сте да обавестите непосредно 
претпостављеног Вашег. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Потпуковник Ђокић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Потпуковник Ђокић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А где се он налази? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Био је ту, ту и тамо, свугде је био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта то значи ту и тамо, свугде? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па могли сте га наћи и у Опатовцу и 
у Ловасу и у Чаковцу и у Товарнику, ја знам да нас је он у Ваљеву дочекао 
ујутру, кренули смо за њим са колоном, он је сео у путнички ауто 
«Цитроен» толико се сећам и за њим смо кренули. Све остало касније 
наредбу сам добијао од Перића, у Ловасу сам придодат Славету, отишао у 
Опатовац, у Опатовцу био сам доле. Долазили су ми у контролу, био је и 
Перић и не знам још ко је био и то је било пут моје јединице. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: На којој функцији је био потпуковник 
Димитријевић кога упознајете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан господине Стефановићу, Бранкица 
Мајкић адвокат. Ја само неколико питања имам за Вас. Везано за ово вече 

ВР
З0

38
0



74/92 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 09. јуна 2011. године 
 
 

када сте стигли али само кратко ако знате или не знате, да ли знате с ким 
сте разговарали телефоном те вечери? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: А где да сам стигао? Нисам Вас чуо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: У Ловас, па причамо овде о Ловасу само, 
извините Ви сте мало у Опатовцу. Да ли знате с ким сте разговарали 
телефоном те вечери када? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не знате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли знате ко је да кажем ајде не наредио 
али наложио да се Ви позовете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У ту кућу? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да пређете у другу кућу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мени је речено. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Знате или не знате, извесно? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не, не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па објасните како неки непознат војник Вас зове, 
могао је бити припадник Збора народне гарде да Вас зове да пређете тамо у 
кућу, објасните непознат војник Вас зове и Ви послушно слушате. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рекао сам да ме је војник звао да 
пређем у кућу преко пута. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, кажете не знате ко, не знаге где. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не, каже конкретно. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па питам да ли знате или не знате? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па да ли имате објашњење зове Вас неко кога не 
знате, Ви командир чете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Конкретно не знам име и презиме, 
знам да је био мушкарац, мушки глас ме је звао. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, и шта каже? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Треба да пређење у кућу преко пута 
Вас. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И то је сав разговор? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: То, ја питам шта тамо да радим, «то 
је кућа каже Љубана Деветака, у њој се налази потпуковник 
Димитријевић». 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И то је сав разговор? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми кад сазнајете то кад сте 
чули за Љубана Деветака да је командант места? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Кад сам дошао. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ко Вам је то рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мештани који су нас дочекали. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па колико је ту људи било? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Четири или пет људи нас је дочекало 
на уласку у село моју јединицу. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не, не, сад сте ми рекли кад сте дошли где, кад 
сте дошли у кућу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Ловас. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: У Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кад долазите и говорите о територијалцима 
шта подразумевате Ви под територијалцима? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Људе који су обучени у униформу 
борце који кажу да се боре за то место, да ослободе то место. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И то су људи који знају да Ви долазите као 
подршка? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, мени је речено и ја сам оценио да 
они знају да ја треба да дођем. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. И само ми реците тај сусрет са 
Љубаном је ли Вам се Љубан представио на неки начин да он има ту 
функцију у селу, да Вам је нешто причао о селу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, само име и презиме. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, а је ли Вам пуковник Димитријевић те 
вечери рекао можда нешто о Љубану ко је он, шта је? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисмо о том причали. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми само за Опатовац, ко је у Опатовцу 
био командант места? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Командант места? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли било команданта места? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Је ли било команданта места? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да није било, него су ови 
момци који су ту били њих 11, они су између себе поделили функције, оно 
мало пре. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, конкретно питам за команданта места 
пошто сте рекли за Љубана. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли знате за још неко место да нам кажете 
ко је био његовог командант у ком сте били? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не знате ни то. И само бих Вас питала још 
нешто да ли се можда сећате да ли су ка Опатовцу кренули неки мештани 
са Вама из Ловаса? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Из Ловаса за Опатовац? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Хвала Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан господине, ја сам Градимир Налић, 
ја ћу Вас питати такође. Колико је бројала та Ваша јединица? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: 104 човека. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: 104 човека, јесте ли Ви имали других официра 
испод Вас? Ви сте шта били по чину? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам био капетан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли имали још неких официра у јединици? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Колико их је било? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Било их је ја мислим, било је три 
командира вода, био ми је политички комесар, тад се тако звало, ето то је 
то. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли можете да ми кажете неко име од ових 
официра и презиме, од тих Ваших официра из те Ваше јединице? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Могу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Хајде, реците ми неко име. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Имате Крсмановић Јован. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Молим? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Крсмановић Јован, он је био 
политички комесар. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, имамо ли још неко име? Још неко име 
из јединице Ваше? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Има, сад у моменту, био је Бојић 
Владан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Како? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Бојић Владан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, и још неко? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Био командир вода, Трећег вода. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли имате још неко име да ми кажете, може и 
војник обичан? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Зечевић Милан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Још? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Има их још, не могу сад да се сетим. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, три имена сте ми рекли, важи, хвала 
Вам. Кажите ми молим Вас ко је развукао тај пољски телефон од куће до 
куће, како изгледа пољски телефон, је ли то нешто бежично или се то 
жичана линија вуче од куће до куће? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Жичана линија. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па ко је развукао тај телефон? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам то. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не знате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли користили Ви код употребе телефона 
некакве лозинке, шифре и остало да би познали с ким разговарате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. Нисам ни могао јер нисам ни 
добио, ја сам тек пре, након пола сата што сам дошао у село био позван на 
телефон. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко је био ту још присутан, да ли можете неко 
име и презиме да нам кажете ко може да потврди ту Вашу причу о одласку 
на пољски телефон, телефонирању и остало? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Зечевић Милан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли знате његову адресу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Лозница. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Одакле је тај? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Лозница. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, жив, здрав? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Жив. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли се виђате с њим? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Виђамо се. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, хвала. Кажите ми молим вас ово у 
Опатовцу, кажете било је 11 момака поделили власт, функције, један 
председник месне заједнице, један овога, јесу ли имали они неких још ко 
ће да извршава наређење тих функционера? Кажете да је и полиција 
формирана и територијална одбрана и остало њих 11, је ли ту било још 
неких војски или само тих 11? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Само њих 11 Срба, тако су се 
представили да су они Срби. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А ко су полицајци у полицијској станици онда 
Опатовац коју су они формирали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко су територијалци у територијалној одбрани 
који су они формирали Ви то знате или Ви то претпостављате или се то 
неко хвалио или? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не. Мени су рекли кад сам дошао 
ту у то место Опатовац да су се мештани тог Опатовца предали, Хрвати се 
предали без употребе наоружања, место треба да заузму Срби и да они 
буду команда тог места, у ствари да командују са тим местом. Каже њих 11 
има. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, више за тај Опатовац нам није ни битно. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Немам више за Вас питања, хвала. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја највише знам о Опатовцу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Идемо даље. Од бранилаца? Нема нико. Од 
оптужених? Изволите. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан, оптужени Љубан Деветак. Јесте ли Ви 
мене стварно некад видели у животу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Тад у мојој кући? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Можете ли поближе да кажете где је та кућа у 
Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У Ловасу на једној раскрсници на 
самом ћошку овако стајала је с десне, не знам сад који правац да узмем. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Одакле сте дошли? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Из Чаковца. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да, из Чаковца кад сте дошли у село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Гласније, не чујемо. Не морате њему да се 
окрећете. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Кад је долазио из Чаковаца која је то раскрсница? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па не знам, то је ноћ већ била, а мене 
су водили момци и ја сам већ почео да бринем о јединици. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: А јесте ли приметили је ли међу тим момцима 
било и девојака? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро, хвала. Реците ми, рекли сте да Вам је 
познато да је постојао полицијски час у Ловасу, је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па јесте ли знали кад почиње полицијски час 
уопште на терену тада? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тада нисам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па јесте ли други дан сазнали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Други дан нисам ни био ту јер сам 
ујутру у пола десет отишао из Ловаса. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Кад је у Опатовцу почињао полицијски час? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У шест сати увече. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па како сте  онда Ви могли да дођете у седам у 
Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Зато што је била ванредна ситуација, 
касно сам и кренуо из Чаковца. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па је ли знате Ви шта значи полицијски час а 
наилази неки камион, неко возило? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Знам, и знам да су ме сачекали 
мештани јер они су и држали полицијски час, највероватније. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Је ли Ви то знате или Ви тврдите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја претпостављам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Претпостављате, али је ли Ви знате како се 
реагује кад је полицијски час кад наилази возило непознато изненада? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Исто као кад сам претрчавао улицу. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јесте ли се Ви телефоном најављивали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Молим? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јесте ли се Ви најавили телефоном да долазите у 
Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, неко ме је звао из Ваше  куће. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ма ја питам кад сте дошли возилом из Чаковца? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ви сте били обавештени да јединица 
долази у испомоћ Лајковчанима и Љижанима. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: А ко то ми? Ловас или ја? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ловас. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: А Ловас. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: И по Вама ја сам представљао у то време Ловас, 
је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не, ја не кажем за Вас ништа, ја 
знам да сам само био обавештен да ме чекају у Ловасу тамо за даљи 
распоред. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Хајде реците ми где смо седели у кући у којој сте 
Ви били код мене? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У једној соби од те куће, како да 
кажем. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па како се улази у ту собу, ходником неким, како, 
предсобље, шта? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Улази се три-четири степенице на 
терасу, с терасе с леве стране улазна врата и с леве стране улазна врата од 
те собе. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: И ко је био у соби кад сте Ви ушли? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Био је Љубан Деветак и потпуковник 
Димитријевић. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Нас двојица сами, је ли? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па ја се сећам само вас двојице. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ниједне жене није било у кући? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не сећам се. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Само се сећате нас двојице? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Жена није било у кући? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Како? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Жена није било у кући? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је не сећа се за жене. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Немам више питања, само примедба. Прво тенк 
никад испред моје куће није стајао, ово све што човек прича наговорен је, 
то је очито. Чуди ме да му човек није рекао и да се усро на тим 
степеницама кад је долазио у моју кућу кад је спавао у мојој кући. Молим 
вас то је истина. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То није примедба на његов исказ, није он причао. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па ја само кажем да се чудим да му овај 
Димитријевић кад га је већ наговарао како да сведочи и шта ће да каже и 
лаже овде, да му није и то испричао, уопште човека у животу нисам видео, 
ни чуо за њега, чак 16-ог ја и нисам био у кући навече. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Он је рекао 15. или 16. чуо сам господине 
тужиоче шта је човек рекао, или 14. или 13. кад је прву ноћ спавао 
Димитријевић код мене. Лаж је чиста госпођо председнице, овај човек 
лаже. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, седите тамо на место. Шта Ви кажете 
поводом ових његових примедби? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Шта да кажем, ја сам дошао да кажем 
оно што знам и то знам то што сам рекао и за кућу и за телефон и за тенк и 
да су тенкисти спавали да ли у његовој кући или у кући до њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Када сте Ви мобилисани, сећате ли се датума, ваша 
јединица када је мобилисана и кад је дошла у Ваљево? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Кад је мобилисана у Лозницу или кад 
је дошла у Ваљево? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Кад је мобилисана у Лозници? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: 04. октобра. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Кад је дошла у Ваљево? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: 08. октобра. 
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Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Кад је јединица дошла у Чаковец? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Значи 09-ог смо кренули, у 
Товарнику преспавали, 10-ог је дошла у Чаковец. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: И колико сте дана остали у Чаковцу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим три вечери да смо тамо 
ноћили, нисам сигуран. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Мало пре сте рекли две, три вечери. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не, не две, три вечери, три вечери. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Само моменат. А рекли сте да сте или 14. или 15. 
дошли у Ловас, је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Добро. Можете ли да ми објасните, господин 
Димитријевић се мало пре обраћао своме куму са Ви а Вама говори ти, у 
каквим сте ви односима? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Никаквим. Сматра да сам млађи од 
њега па може највероватније то, због тога. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Па и онај је млађи. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам то. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Да ли сте се познавали, да ли сте контактирали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, не, тврдим лично не, никад се 
нисам познавао са њим до Ловаса и нисам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А после Ловаса? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Нисте се никад видели? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Један једини пут сте га видели у животу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У животу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како га препознајете? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Да ли знате Ви. Извињавам се. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам коме да одговорим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како га препознајете. Ја се извињавам. Како га 
препознасте данас, један једини пут сте га видели у животу, не знате му ми 
функцију ни ништа? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тад на ратишту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Уопште? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Уопште. Па ево га ту је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па видели га пре 20 година један једини пут. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Што јел не могу, јел не може. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Господине коме сте доставили Вашу адресу да би 
Вас овај суд позвао да сведочите, како је дошло, ко Вас је контактирао за 
сведока, коме сте дали адресу на којој да добијате редован позив? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Драган Грујић. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Драган Грујић, а он је? Тај једини од сто људи што га 
знате како се зове и презива из Ваше јединице, је ли то тај Драган Грујић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Што па рекао сам ту најмање тројицу. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Од 101 човека Ви као командир чете знате тројицу а 
запамтили сте имена људима с којима сте контактирали пар минута. Да ли 
можете то да објасните мало? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам рекао за моју јединицу 
тројицу, четворицу по имену и презимену. Драган Грујић код мене није 
био у састав јединице. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ко је њега контактирао и ко је њему рекао да узме 
Вашу адресу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам, то кад буде он, њега питајте. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Молим? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Кад буде он овде онда њега питајте, 
он је требао бит јуче. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Пошто се не познајемо волео бих да ми персирате, а 
са господином Димитријевићем будите на ти. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па како Ви мене не познајете, ја сам 
био Вама потчињени. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Да али ја сам старији од Вас и онда Ви мени треба да 
персирате, а поготово био сам Вам командант. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Хоћу, јесте. Па Ви кажете да не знате 
мене. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А ако друго ништа, желео бих да ми персирате.  
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Није био ништа, али то вече сам њега 
упознао тад. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте ли Ви запослени? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Где радите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У трговини. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Приватна Ваша? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Приватна. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ваша приватна? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Није. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Радите код приватника? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Каквог сте имовног стања? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Молим? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Каквог сте имовног стања, материјалног стања? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Средњег, довољно ми што имам. 
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Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Добро. Коме је припадао одред у коме сте били, којој 
војној формацији, групацији и слично? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је припадао Другој 
бригади. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Којој другој бригади? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Немам појма, моторизована, која је 
била, пешадијска бригада, не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Не питам Вас на ратишту. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Него? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Него кад сте дошли у Ваљево ви сте у одреду, тај 
одред има неку своју вишу команду, припада некој формацији војној? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам, не сећам се. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ви не знате одред у коме сте, коме припадате, а знате 
за Другу бригаду на ратишту где никога нисте упознали сем тог Славе. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Да ли можете да ми објасните то Ваше памћење, како 
оно што је битно сте заборавили и што би требали као командир чете да 
знате, коме одред припада, тај Ђокић кога спомињете шта је он, чега је он 
командир? Да ли знате Ви чега је тај Ђокић командир? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А Славе коме припада? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим моторизованој бригади, 
оклопној моторизованој бригади. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А шта је Вама тај Славе? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ништа. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А шта Вам је Ђокић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ништа. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Како ништа ако је командант? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мени сте Ви били командант. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А Ђокић је био мени. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја претпостављам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесам ли ја добро разумео, они који Вам нису ништа 
њих сте запамтили Славе и другу бригаду, а Вашег команданта и коме је 
Ваш одред припадао Ви нисте запамтили? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам запамтио Вас. Ви сте мени 
били командант. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: То није спорно. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И претпостављени и највише сте ми 
давали задатке и од Вас сам само и примао. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте ли чули икада да ми је Ђокић издао неку 
наредбу? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А јесте ли икада чули да ми је Димитријевић издао 
неку наредбу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Одакле Вама закључак да је Ђокић мени 
командовао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да је Ђокић Вама командовао? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па Ђокић је с Вама био на 
фудбалском игралишту у Ваљеву кад смо требали да кренемо за Товарник. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте ли Ви били на игралишту? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Молим? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте ли и Ви били на том игралишту? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Па јесте ли ми Ви командовали? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Како? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: То што је био шта то значи? Одакле Вама да је он 
мени командант, нисте чули никада да ми је нешто наредио? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте ли чули ни Димитријевић да ми је нешто 
наредио? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нисам, нисам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Одакле Вама закључак да је Ђокић мени командант? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Добро, можда сам погрешио. Јесам 
ли погрешио? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ко је био заменик командира одреда, мој заменик? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Па Ви само Слава запамтили? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И Перић Дарка, и Димитријевића. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Па с њим сте се скоро видели, таман посла. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам да ли сам се скоро видео. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Реците ми наш одред је формацијски, од чега се 
састојао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Три чете, противдиверзантске чете, 
једна је из Шабца, једна из Ваљева, једна из Лознице и диверзантски вод. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесмо ли имали позадинско одељење? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Сигурно је било, у команди је морала. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесмо ли имали команду? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па имали смо. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Да ли знате једнога из команде одреда коме сте 
припадали? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Не? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Шта је конкретно Ваш задатак био када сте кренули 
из Чаковца и шта сам ја вама наредио? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да идемо у Ловас. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: С којим задатком? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да дамо подршку Лајковчанима и 
Љижанима. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Коме да се јавите у Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Сачекаће нас мештани или 
територијалци. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ви дајете подршку Лајковачкој јединици с којом је 
командант ТО општине Лајковац, дајете подршку Љишкој јединици с 
којом је командир чете а јављате се неком мештанину који носи виле. То 
ћете ми објасните, да сте томе требали да се јавите, уместо официрима који 
су у том месту? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нико ми није рекао којем официру да 
се јавим. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А ко Вам је рекао да се јавите мештанину? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Сачекаће нас. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Где, на аутобуској станици, где ће Вас сачекати? 
Како ћете Ви препознати. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мислим ово је стварно неукусно 
овако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не, али нека Ваша објашњења су. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Можда необична, али тако је било. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Моја питања можда јесу неукусна али и ваше 
сведочење је безобразно. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тако је било, госпођо судинице тако 
је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, изволите даље. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Коме сте се јавили, не знате коме сте се јавили? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А Слава сте запамтили? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Дошао сутрадан, ја сам отишао са 
њим. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: И шта се дешава сутрадан од једном, ја сам остао у 
Ловасу, је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
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Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Сутрадан од једном ја ујутру долазим, је ли тако, у 
Ловас? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам ја шта сте Ви радили. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је био Дарко Перић у Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте да није био Дарко Перић у Ловасу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не, код мене није био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Него? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Код мене није био, да ли је био тамо 
на другом месту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви не знате где вам је командант? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па како ћу знати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Послао Вас Дарко Перић у Ловас. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Из Чаковаца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Из Чаковца. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: И остао у Чаковцу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И остао у Чаковцу. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам отишао са мојом јединицом 
где ме је послао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И појављује се Дарко Перић кад? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Сутрадан ујутру. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Сутрадан ујутру. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: И шта сам ја Вама тад рекао? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да спремим јединицу за даљи пут 
идемо за Опатовац. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесам ли Вам рекао шта се то променило, Ви дођите 
увече, само преноћите, дајте неком подршку  кога видели нисте, мало 
причате с Љубаном, мало са осталим мештанима. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Стигла команда, тако ми је речено, 
Миленко мораш да идеш са Славом, идеш пут према Опатовцу, Славе 
остављате ме у Опатовцу и продужује даље са оклопном јединицом према 
Илоку. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А тај Славе је дошао сам? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Па тај Славе је овде сведочио, нит сам ја њега у 
животу видео нити је он мене. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не знам, ја знам ко је мени. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Дозволите да поставим питање. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Добро. 
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Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: У целој Другој бригади, у њиховим записницима, 
дневницима и слично постоји име Дарко Перић и сад одједном ти 
повезујеш тог Слава чије си име запамтио само и добро, ти одлазиш у 
Опатовац са Славетом, шта радиш тамо, са којим задатком идеш у 
Опатовац? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, рекао сам мало пре, да то место 
сачувамо од неких не знам ни ја, немилих догађаја. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Не знаш ни од кога чуваш? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па није Дарко, није тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како изгледа тај Славе Стојанов, да ли можете да 
га опишете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Повисок човек и био је крупан тад. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Плав, црн? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Плав. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Коме се јављаш у Опатовцу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Никоме. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ником се не јављаш у Опатовцу, има ли тамо неких 
оружаних снага? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Нема, има само тих 11 људи о којима 
смо мало пре разговарали. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Нема значи никакве оружане формације? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: И ти вршиш обезбеђење села? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да, да. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: И докле ту остајеш? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим четири дана и пети дан сам 
кренуо назад. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Имам примедбу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Мислим ја не знам,  није страшно што је овај човек у 
судници, ја не знам ко ће све долазити, ово је страшно, имамо криминалце. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да чујемо примедбе? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Примедба је на сведочење. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците шта то није. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Овај сведок лаже. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта конкретно? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ништа што је рекао нема потврду ни у једном 
сведочењу које је сада било у овој. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците нам његов део исказа шта? 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Прво тај Славе, Ви га питате, ја чак не знам ни као 
сведок како је изгледао тај Славе, значи никад у животу га нисам видео, 
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друго то да сам се ја појавио са тим Славом у Ловасу, следећи дан и да 
мењам неку наредбу, то нема везе с мозгом, ја сам у својој одбрани рекао 
да је мени Лозничка чета отишла у Опатовац, сасвим је све једно да ли је 
преко Ловаса ишла или је директно отишла, али сам рекао да је отишла у 
Опатовац, значи ни то није спорно, али његово селективно сећање односно 
подсећање, мислим стварно ово нема смисла, ја више не знам ко ће да се 
појави овде и шта ће да прича. Мислим ово треба већ једном прекинути, 
једног оваквог сведока казнити, да остали једноставно дођу и да поштују и 
нас оптужене и вас суд, а не да могу да дођу овде и да говоре шта хоће и 
шта им падне на памет и шта им се каже, и колико им се плати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, да не слушамо ту дискусију, интересују ме 
само те конкретне примедбе, можете да седнете. А објасните Ви 
господине, ево Дарко Перић тврди није Вам рекао да ће Вам надређени 
бити Славе Стојанов, нити он има појма за Славе Стојанова, и Ви сад идете 
са неким човеком у Опатовац ко ће Вам бити надређени. Чујете шта каже 
Дарко Перић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Кажем да није тако како он каже. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, питања још има ли? Изволите. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Ја бих Вас молила да нам 
неке, бар мени су остале нејасноће и нелогичности објасните. Нисам 
најбоље схватила, пола сата седите у кући код Љубана Деветака и са овим 
господином Димитријевићем и причате о некој незгодној ситуацији. Ко је 
Вама рекао, је ли Вам Љубан рекао да је нека незгодна ситуација, тај сте 
термин употребили и у чему се састојала незгодна ситуација, јесу ли то 
нека војна питања, цивилна питања, о чему причате пола сата, ајте нам 
приближите бар два минута од тих пола сата? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: О војним тим питањима. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: О војним питањима 
причате? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте, јесте. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Којим војним питањима? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Рецимо да јединица из Лајковца и 
Љига које се налазе већ у Ловасу, трпе велику паљбу од супротне стране. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Ко Вас о томе обавештава? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: То смо причали код њих у кући. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Ко Вас обавештава о томе? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја мислим да је то већ и Љубан 
причао, можда и потпуковник Димитријевић. 
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ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: И шта још кажу у чему се 
састоји та незгода и та ситуација? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па највише у томе да не могу људи 
да истрпе више ту борбу. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: И шта онда кажу Вама, шта 
они предузимају, хоћете ли Ви нешто у томе помоћи, шта? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Каже да је моја јединица дошла као 
њима у испомоћ. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Они Вама кажу зашто је 
Ваша јединица дошла а не Ви њима, како? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па, како, па о томе смо причали и 
мени је речено. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Ко каже зашто је Ваша 
јединица, да ли Ви њима кажете или они Вама кажу зашто сте Ви дошли, 
то ми објасните? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па уопштено смо причали сви 
заједно да сам ја дошао у испомоћ ту. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Јесу ли они већ знали, њих 
двојица да Ви долазите? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да ја долазим? 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Да. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Највероватније да су знали чим су ме 
звали телефоном. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Рекли сте војник Вас је звао 
на тај пољски телефон. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Како знате да је војник? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па добро нисам видео да је војник. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Да ли је он рекао ја сам 
војник? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не мушки глас ме је звао. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Па је ли сваки мушки глас 
војник или? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па тад је био сваки мушки глас 
војника. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: И тај војник каже да дођете 
у кућу Љубана Деветака преко пута? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тај мушки глас, ајмо сад да га 
назовемо тако. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Тај мушки глас? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Мушки глас каже да дођем у кућу 
Љубана Деветака. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: И добро, улазите Ви у кућу 
и не знате ни једног од тих људи, само знате да идете у кућу неког Љубана 
Деветака, је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Тако је. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Како се Ви њима 
претстављате, тој двојици људи, не знате их, шта кажете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да сам ја командир те чете која је 
дошла из Чаковеца. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: А не кажете ја сам капетан 
Стефановић? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Па највероватније да сам и рекао како 
се и зовем и презивам. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Добро, мени је логично то 
што кажете ја сам командир чете из Лајковца, је ли тако? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Из Лознице. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Из Лознице. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Која је дошла ту. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Добро, небитно. Значи ја 
сам командир чете? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Да. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: А овај човек каже ја сам 
потпуковник Димитријевић, не каже која је он формација, јел потпуковник 
се подразумева да има под собом неку формацију или не, то је овако неко 
звање, неки чин, тај чин мора да има неку функцију коју обавља у том 
тренутку, Ви кажете ја сам командир чете, а он шта каже? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Потпуковник Димитријевић.  
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: А што Ви нисте рекли ја 
сам капетан Стефановић, него сте рекли командир чете, је ли тако? Да ли 
он каже шта је он, шта обавља, коју дужност? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Није ми рекао, или се не сећам, 
можда је рекао али сам заборавио. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Тога се не сећате. А да ли 
се сећате за овог Љубана, у селу може да Вас дочека било ко Лаза, Пера, 
каже ја сам Лаза и не каже ништа шта је и Ви сад причате с њим о војним 
питањима. 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Љубан није рекао, Љубан није рекао. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Па то ме чуди, то вас питам 
да ми то логично приближите како? 
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Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Љубан није рекао, ја сам чуо у селу 
да је Љубан. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: А Ви сте већ знали шта је 
он? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ја сам дошао ту, знао сам. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Зато није ни било потребе 
да каже шта ради? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
ЧЛАН ВЕЋА-СУДИЈА ТАТЈАНА ВУКОВИЋ: Добро, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питања, пуномоћници немају. Довршено 
сведочење. Допунско питање? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли је било ограниченог кретања по 
времену у Опатовцу? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То смо чули, одговорио је и није предмет оптужбе 
Опатовац, идемо даље. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли је, да ли сам ја био присутан ту 
сутрадан када Вам је то наређено да идете у Опатовац? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Ви кад сте се пробудили Ви сте 
отишли од нас. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро. Ко је контактирао са 
мештанима у Опатовцу и да ли је то била нека Ваша обавеза? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање, Опатовац 
заборавите, Ловас ме занима. Идемо даље. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, идемо даље. Да ли је, нисам 
добро чуо зато питам. Да ли је Перић као команднат долазио код Вас у 
Опатовац? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: У контроли јесте. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро, хвала. Да ли је, у документима 
Друге пролетерске гардијске бригаде, пише да је нека међународна мисија 
са којом је био и неки члан из команде Друге бригаде биле у посети неким 
местима, између осталих и у Опатовцу, то је 16.10. било, да ли се можда 
сећате да ли је била таква мисија или таква контрола нека? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не сећам се тога. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Молим? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Не сећам се. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Не сећате се, добро хвала. Да ли сте 
Ви у Опатовцу можда вршили претрес кућа или? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се питање са тим Опатовцем, није предмет 
оптужбе. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро. Да ли можеш да ми кажеш 
како си поставио водове за обезбеђење Опатовца? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор, господине Димитријевићу јел ја 
причам на турском језику. Да ли можете господине да објасните како за 
Љубана Деветака сазнајете да је командант села, а за потпуковника не 
сазнајете шта је по функцији? Да ли имате објашњење за ово што Вас 
питам? 
Сведок МИЛЕНКО СТЕФАНОВИЋ: Немам, немам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Немате објашњење? Добро. Јесмо ли завршили? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Још једно питање само. Реци ми коме 
си достављао бројно стање за храну и ко је подизао ту храну? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  У Опатовцу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се, седите.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Добро, добро. 
 
 

Довршено сведочење. 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Главни претрес се прекида у 18.48 часова и наставља дана 
10.јуна 2011.године у 09.30 часова, судница 4. 
 
 

Довршено. 
 
 
ЗАПИСНИЧАР     ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА 
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